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ΣΤΗΝ ΟΥΓΓΡΙΚΗ ΕΘΝΟΣΥΝΕΛΕΥΣΗ ΣΥΖΗΤΕΙΤΑΙ ΤΟ 3ο ΠΕΝΤΑΧΡΟΝΟ ΠΛΑΝΟ
Τήν περασμένη Πέμπτη συνήλθε ή ουγγρική Βουλή. Τις εργασίες της 

άνοιξε ή πρόεδρος τής Βουλής ’Ίσβανι Βάςς, δηλώνοντας δτι ό πρωθυ
πουργός τής επαναστατικής έργατοαγροτικής κυβέρνησης κατέθεσε νομο
σχέδιο γιά τό τρίτο πεντάχρονο σχέδιο τής λαϊκής οικονομίας καί δτι τό 
νομοσχέδιο αυτό δόθηκε γιά προκαταρκτική συζήτηση στις μόνιμες επι
τροπές τής Βουλής. Τό νομοσχέδιο δόθηκε επίσης σέ όλους τούς βουλευτές 
μαζί μέ τήν έκθεση τον Προεδρικού Συμβουλίου γιά τά νομοθετικά διατάγ
ματα πού έκδύθηκαν μέ Ισχύ νόμον άπό τήν τελευταία σύνοδο τής ουγγρι
κής Βουλής ώς σήμερα.

ΜΙ ουγγρική Βουλή καθόρισε τήν παρακάτω ημερήσια διάταξη τών ερ
γασιών της:

1. Συζητηση επι τον νομοσχεδίου γιά τό τρίτο πεντάχρονο σχέδιο τής 
λαϊκής οικονομίας.

2. Εκθεση τής βιομηχανικής επιτροπής.
3. Απολογιστική έκθεση τοϋ ’Λνωτάτον Εισαγγελέα .
4. Έπερώτηση τής βουλευτοΰ Λάγιοσνι Κάντοό.

Μετά δ /:1ο. Μίκλ.ος ’Άϊταϊ, πρό
εδρος τής Κεντρικής Υπηρεσίας 
Σχεδιοποίηαης άνέλυσε τό νομο
σχέδιο γιά τό τρίτο πεντάχρονο οι
κονομικό σχέδιο, τό όποιο καλύ
πτει τήν περίοδο 1966—70. Τό 
τρίτο πεντάχρονο σχέδιο, τόνισε ο 
εισηγητής, ιιποτελεϊ όργανική συνέ
χιση τής μέχρι τώρα οικονομικής 
πολιτικής τού Κόμματος καί τής 
κυβέρνησης. Τό σχέδιο ξεκινά άπό 
τό ότι οί ρυθμοί Ανάπτυξης τής 
ουγγρικής οικονομίας έξαρτώνται 
άπό τό κατά πόσο θά καταστεί δυ
νατή ή άνοδος τής άποτελεσματικό- 
τητας στην παραγωγή, στίς επεν
δύσεις, στην κυκλοφορία των εμπο
ρευμάτων καί γενικά στήν αξιοποί
ηση των πηγών τής οικονομίας. 
Στήν έπικείμενη περίοδο πρέπει 
όλο καί σέ μεγαλύτερη έκταση νά 
χρησιμοποιούμε μέθοδες εντατικής 
ανάπτυξης. Ένώ προηγούμενα μπο
ρούσαμε σέ μεγαλύτερη έκταση νά 
κινητοποιούμε τίς εφεδρείες σέ ερ
γατική δύναμη τής λαϊκής οικονο
μίας, αντίθετα ατό μέλλον τέτοιες 
εφεδρείες δέν διαθέτουμε ή δια
θέτουμε σέ πολ.ύ περιορισμένη έκτα
ση. Γ ι’αυτό ή αύξηση τής βιομη
χανικής παραγωγής θά προέρχε
ται σέ μεγαλύτερο ποσοστό άπ’ ό
τι προηγούμενα, άπό τήν Ανάπτυξη 
τής παραγωγικότητας καί τήν συ
στηματική /ιείωαη τού κόστους 
παραγωγής.

Είναι επίσης απαραίτητο ή βιο
μηχανική παραγωγή νά προσαρμό
ζεται μέ μεγαλύτερη ελαστικότητα 
στις ανάγκες τής έσωτερικής καί 
έξωτερικής αγοράς καί γι' αυτό ή 
ποσότητα καί ή ποικιλία των πα- 
ραγόμενων εμπορευμάτων θά βρί
σκεται σέ μεγαλύτερη Αρμονία μέ 
τήν ζήτηση.

Ί Ι  έτήσια Άνοδος τού έθνικοΰ ει
σοδήματος—συνέχισε ό Μίκλος 
’Ά ϊταϊ—σύμφωνα μέ τό σχέδιο 
θά είναι κατά μέσο όρο 4%. Κατά 
τή διανομή τού έθνικοΰ εισοδήμα
τος έξασφαλίζουμε νά ανεβαίνει 
συστηματικά ή ύλική κατανά
λωση τού πληθυσμού, νά βελ- 
τιωθεΐ ή ύγειονομική περίθαλψη, 
τό επίπεδο των κοινωνικών καί 
πολιτιστικών παροχών . Επιδιώ

κουμε έπίσης μέ τήν Άνοδο τών έ- 
πενδύσεων νά δημιουργήσουμε τήν 
ύγιή βάση γιά τήν παραπέρα α
νάπτυξη τής λαϊκής οικονομίας.

Οί κυριότεροι στόχοι τού τρίτου 
πεντάχρονου πλάνου είναι:

Έτήσια άνοδος τού έθνικοΰ ει
σοδήματος 4%. Νά διατεθούν 
γιά επενδύσεις 250-260 δισεκα
τομμύρια φορίνια. Οικοδόμηση 
300.000 νέων κατοικιών. Τό πραγ
ματικό μεροκάματο αυξάνεται 
κατά 9—10% καί τό πραγματικό 
κατά κεφαλή εισόδημα κατά 14— 
16%.— Ή  χρονιάτικη αύξηση τής 
βιομηχανικής παραγωγής θά είναι 
6%, τής δέ Αγροτικής οικονομίας, 
μέσα σέ πέντε χρόνια , ή αύξηση 
θά είναι 13—15%.

Στίς έργασίες τής ουγγρικής βου
λής θά έπανέλθουμε ατό έπόμενο 
φύλλο.

ΜΕΓΑΛΕΣ ΠΑΝΔΗΜΟΚΡΑ- 
ΤΙΚΕΣ ΣΥΓΚΕΝΤΡΩΣΕΙΣ

Μέ τήν ευκαιρία τής συμπλήρω
σης ένός χρόνου άπό τό πραξικό
πημα ή ΕΛΑ αποφάσισε νά οργα
νώσει στις 15 τοϋ Ιούλη μεγάλες 
δημοκρατικές συγκεντρώσεις στήν 
Αθήνα, τόν Πειραιά, τή Θεσσαλο
νίκη, καθώς καί σέ 10 άλλες με
γάλες πόλεις καί συγκεκριμένα 
ατό Βόλο, τι) Λάρισα, τό Α γρ ί
νιο, τά Γιάιενινα, τήν Κέρκυρα, τήν 
Καβάλα, τις Σέρρες, τήν ’Λμαλιά- 
δα, τά Χανιά καί τό Ηράκλειο.

Σέ σχετική της άνακοίνωση ή 
Ε. Ε. τή ΕΛΑ μεταξύ αλ.λων το
νίζει:

Δημοκράτες καί πατριώτες,
Ανανεώστε τις μέρες αυτές τόν 

δρκο σας γιά τήν αποκατάσταση 
τής Δημοκρατίας.

Διακηρύξτε τή θέλ,ησή σας γιά 
ένότητα.

Υπερασπίστε τά ιερά συμφέ
ροντα τον λαού καί τής πατρίδας.

Ζήτω ή ένότητα τοϋ λ,αοΰ.
Εξάλλου καί άπό τήν Ε. Κ. ανα

κοινώθηκε δτι προγραμματίζει εκ
δηλώσεις κατά τον ίουλιανοϋ πρα
ξικοπήματος.

Στό λόγο του στά εγκαίνια τών 
γραφείων τής Ε. Κ. τή Νέα Φι- 
λαδέλφια ό κ. Άνδρέας Παπαν- 
δρέου έπανέλαβε τήν καταγγελία 
δτι στις 15 τοϋ Ιούλη 1965 ό βα
σιλιάς άνέτρεψε τήν νόμιμη κυβέρ
νηση τής χώρας καί δτι ή Ε. Κ. 
διααπάσθηκε μέ σχέδιο τών άνα- 
κτόρων πού μετάτρεψε σέ .τ;αράρ- 
τημά τον ολόκληρους τομείς τής 
δημόσιας ζωής τής χώρας.

Συνεχίζοντας ό κ. Α. Παπαν- 
δρέου τόνισε δτι έχει εξαπολυθεί 
έκστρατεία ενάντια στις λαϊκές ελευ
θερίες καί τά δημοκρατικά δικαι
ώματα τοϋ Πολίτη. Καταλήγοντας 
κάλεσε δλους τούς δημοκράτες νά 
δώσουν τό παρών στις 15 τοϋ Ι 
ούλη, γιά νά διακηρύξουμε, δπως 
είπε, δλοι μαζί τήν απόφασή μας 
νά συνεχίσουμε καί νά εντείνουμε 
τόν αγώνα γιά τή Δημοκρατία, τήν

(Συνέχεια στήν 3η σελίδα)

ΕΙΚΟΣΙΠΕΝΤΕ ΧΡΟΝΙΑΑΠΟ ΤΗΝ ΧΙΤΛΕΡΙΚΗ ΕΠΙΘΕΣΗ ΚΑΤΑ ΤΗΣ ΣΟΒΙΕΤΙΚΗΣ ΕΝΩΣΗΣ
ΤΙρίν 25 χρόνια, στίς 22 τού Ίούνη 1941, ή ναζιστική Γερμανία, χωρΚ 

νά κηρύξει επίσημα τόν πόλεμο, έπιτίθονταν ενάντια στή Σοβιετική "Ε 
νωση. Μέ τήν επίθεση αύτή όλοκληρώνονταν ο δεύτερος παγκόσμιος πό
λεμος. Ή  Άνανδρη επίθεση, οί συνέπειες της, ή κατάρρευση τέλος τής χιτ
λερικής αυτοκρατορίας είναι σήμερα γνωστά τετελεσμένα γεγονότα. "Ολοι 
ξέρουν ότι τήν 22 τού Ίούνη 1941, τήν ημέρα τής επίθεσης, τήν διαδέχθη
κε αναπόφευκτα ή 9η Μαΐου 1945, ή μέρα τής συντριβής τής ναζιστικής- 
αντοκρατορίας.

μο νά τά υπενθυμίσουμε σέ κείνους 
τούς κύκλους τής Δύσης πού καί 
σήμερα Ασχολούνται μέ τήν εκπό
νηση σχεδίων γιά τήν εκμηδένιση 
τού σοσιαλισμού ή μερικών σοσια
λιστικών χωρών. Ί Ί  λαϊκή οικονο
μία καί ή στρατιωτική δύναμη τής 
Σοβιετικής "Ενθεσης ύστερα άπό 
τόν δεύτερο παγκόσμιο πόλεμο μα
ταίωσε καί ματαιώνει συνεχώς καί 
τά σχέδια αυτά. Τά ιμπεριαλιστικά 
σχέδια καταρρέουν μπροστά στήν 
αποφασιστικότητα καί αύτών τών 
μικρών σοσιαλιστικών χωρών, ό
πως γιά παράδειγμα τής Κούβας 
καί τού Λαοκρατικού Βιετνάμ.

Πρέπει νά υπενθυμίσουμε τήν 
επέτειο τής επίθεσης πού είχε Άδο
ξο τέλ.ος καί γιά ένα Άλλο λ.όγο: 
γιατί σήμερα, ένα τέταρτο τον αι
ώνα, υστέρα άπό τή χιτλ,ερική ί-  
πίθεση υπάρχουν κίνδυνοι πού α
πειλούν τήν ειρήνη. Λίγα μόνο χρό
νια υστέρα άπό τό δεύτερο παγ
κόσμιο πόλεμο, οί δυτικές δυνάμεις 
έδωσαν καί πάλι όπλα στους από
γονους τον χιτλ,ερικού στρατού, στά 
χέρια τού δυτικογερμανικον μιλι
ταρισμού. Οί πιό άηιόραστικές δυ- 
τικογερμανικές δυνάμεις, φαίνεται 
ότι έβγαλ.αν άπό τό δεύτερο παγ
κόσμιο πόλεμο τό δίδαγμα, ότι 
ταυτόχρονα σέ δνό μέτωπα είναι 
Αδύνατη ή προώθηση. Ωστόσο δέν 
έγκατέλειψαν τά επεκτατικά τους 
σχέδια. Πιστεύουν ότι στή Δύση, 
καί πρώτ’ άπ’ όλα στίς ΕΠΑ, θά 
βρουν τή νέα σνμμαχία, μέ τήν ό
ποια καί μέ τή βοήθεια τής θερμο
πυρηνικής δύναμης τής συμμαχίας 
αυτής, θά μπορέσουν νά έπαναλά- 
βουν τό παλιό παιχνίδι.

Ή  22 τού Ίούνη 1941 όμως, 
προειδοποιεί τούς Γερμανούς μιλι- 
ταριστές καί όσους συμμαχούν μα
ζί τους. Ταυτόχρονα προειδοποιεί 
καί όσους έχουν πρόθεση νά ξεχά- 
σουν τά διδάγματα τού δεύτερου 
παγκόσμιου πολέμου.

Παρ' δλα αύτά δεν είναι καθόλου 
άσκοπο νά σταθούμε μέ δυό λ άγια 
στά ιστορικά διδάγματα τής ημέρας 
αυτής καί στά προβλήματα πού έ
μειναν άλυτα άπό τόν τερματισμό 
τοϋ πολέμου.

ΜΙ 22 τοϋ Μούνη 1941, εκτός 
τοϋ δτι είναι τό σκοτεινότερο ιστο
ρικό παράδειγμα παραβίασης τών 
διεθνών υποχρεώσεων έχει καί 
πολλά άλλα διδάγματα, τά όποια 
δέν θέλησαν μέχρι σήμερα νά άντι- 
ληφθοϋν ατή Δύση. Ό  Χίτλερ μέ 
μεγάλη σιγουριά καί μέ τήν ελπί
δα τής αστραπιαίας νίκης έξαπέ- 
λυσε τις ορδές του ενάντια στή Σ'ο- 
βιετική "Ενωση. ”Εχοντας στή διά
θεσή του 200 μεραρχίες, μιά τε
ράστια βιομηχανία πού είχε ευθυ
γραμμιστεί μέ τούς πολεμικούς 
σκοπούς, τή βιομηχανία καί τις 
πρώτες υλ,ες τής κατεχόμενης Δυ
τικής καί Κεντρικής Ευρώπης, 
σκέφθηκε δτι μέσα σέ πολ,ύ σύντομο 
χρονικό διάστημα θά νικήσει τό 
πρώτο καί μοναδικό τότε στόν κό
σμο σοσιαλιστικό κράτος. Τά γε
γονότα δμως διαμορφώθηκαν δια
φορετικά. Τό σοσιαλιστικό σοβιε
τικό κράτος, υστέρα άπό τή χιτλε-, 
ρική επίθεση καί εισβολή, σιγά— 
σιγά έπανέκτησε τις δυνάμεις του, 
συγκέντρωσε κάθε ανθρώπινη, ύ- 
λική καί τεχνική δύναμη. Αναλαμ
βάνοντας απίστευτα μεγάλες θυ
σίες, πού προκάλεσαν τό θαυμα
σμό δλου τοϋ κόσμου, διέφευσε τά 
σχέδια τών επιθετιστών καί άλλαξε 
τήν τροπή τοϋ πολέμου. Ό  Α 
μερικανός πρόεδρος Ροϋσβελ,τ, τό 
Μάη τοϋ 1942 έγραφε: «Οι Ρώ
σοι μόνοι τους έξοντώνουν περισ
σότερους στρατιώτες τοϋ εχθρού, 
αχρηστεύουν περισσότερα πολεμι
κά νλ,ικά τοϋ εχθρού, απ’ δτι τά ύ- 
πόλ,οιπα 25 κράτη τών Ενωμένων 
Εθνών μαζί)).

Είναι άναντίρητη άλήθεια δτι 
στό συνασπισμό εκείνο πού συγκέν
τρωνε κράτη μέ διαφορετικό κοι
νωνικό καθεστώς καί πού είχαν άν- 
τιταχθεί ένάντια στό χιτλερικό φα
σισμό, τά περισσότερα βάρη σήκω
σε ή Σοβιετική Ένωση. Καί ακρι
βώς γι αύ τό ή νίκη υπογράμμισε 
κυρίως τήν ακατάβλητη δύναμη τοϋ 
σοσιαλ,ισμοϋ, μιας σοσιαλιστικής 
χώρας. Σέ αντίθεση μέ τούς ύπο- 
λογισμούς τών ναζί—καί δχι μόνο 
τών ναζί, άλλά καί άλλων δυτικών 
—άποδείχτηκε πανίσχυρη ή ά-
γάπη τών σοβιετικών άνθρώπων 
πρός τήν πατρίδα τους, άποδείχτη
κε άκατάλυτη ή ένότητα τών λ.αών 
τής Σοβιετικής "Ενωσης. "Αντε- 
ξε στή σκλ,ηρή δοκιμασία τοϋ πολέ
μου ή σχεδιασμένη οικονομία, μπό
ρεσε νά άνταποκριθεϊ στά δύσκο
λα καθήκοντα καί νά συναγοινισθεϊ 
σ’ δλους τούς τομείς τήν έχθρική 
οικονομία πού στηρίζονταν στήν 
παραγωγή γιά τόν πόλεμο.

Τά βασικά αυτά διδάγματα τοϋ 
Μούνη τοϋ 1941, δέν είναι ασχη-

ΣΥΝΗΓΟΡΟΥΝ 

ΓΙΑ ΤΟΝ ΕΝΤΙΜΟ 

ΕΠΑΝΑΠΑΤΡΙΣΜΟ ΜΑΣ
Οί διοικήσεις τών Ενώσε

ων Συγγενών Πολιτικών Προσ
φύγων Βόλου, Ξάνθης καί Καρ
δίτσας, μέ τηλεγραφήματά τους 
ζητούν τόν Άμεσο, ελεύθερο καί 
έντιμο επαναπατρισμό όλ,ων τών 
πολ,ιτικών προσφύγων καί τήν 
κατάργηση τών εκτάκτων μέ
τρων. Ζητούν έπίσης άπό τήν κυ
βέρνηση νά επιτρέψει ατά παι
διά τών πολιτικών προσφύγων 
νά έπισκεφθούν τήν πατρίδα 
κατά τίς θερινές διακοπές.

Ευχή γιά τήν επίσκεψη τών 
παιδιών μας εκφράζει μέ όμό- 
φωνο ψήφισμά του καί τό Δη
μοτικό Συμβούλιο Κατερίνης.

Π Ρ Ο Β Λ Η Μ Α Τ Α  Π Α Ρ Α Γ Ω Γ Ι Κ Ο Τ Η Τ Α Σ  Τ Η Σ  ΟΥ Γ Γ Ρ Ι Κ Η Σ  Ο ΙΚ Ο Ν Ο Μ ΙΑ Σ

ΓΙΑ ΤΟ ΖΗΤΗΜΑ ΤΗΣ ΜΕΙΩΣΗΣ ΤΩΝ ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ
"Ενας σημαντικός τρόπος Ανύ

ψωσης τής παραγωγικότητας, μεί
ωσης τού κόστους παραγωγής, εί
ναι ή χρησιμοποίηση στήν παρα
γωγή τού Απαραίτητα αναγκαίου 
Αριθμού ίργαζομένων. Ιδιαίτερα 
σημαντική Απαίτηση είναι νά χρη
σιμοποιούνται, στά πλαίσια τού 
συνόλου τών έργαζομένων, μόνο 
στήν έντελώς Απαραίτητη έκταση  ̂
τέτοιοι έργαζόμενοι, τών όποιων η 
δραστηριότητα ναι μέν είναι Αναγ
καία γιά τήν παραγωγή, δέν είναι 
όμως Άμεσα παραγωγική. Τέτοιοι 
έργαζόμενοι είναι γενικά στήν βι
ομηχανία οί ύπάλληλοι οί λεγόμε
νοι εργάτες πού παράγουν έμμεσα.

Ό  καθορισμός τού άπαραίτητου 
Αριθμού έργαζομένων τής κατηγο
ρίας αυτής αποτελεί πολυπλοκό- 
τερο καθήκον σέ σχέση μέ τόν κα
θορισμό, γιά παράδειγμα, τού αριθ
μού τών εργατών πού Αμείβονται 
μέ βάση τόν αριθμό τών κομμα- 
τιών πού παράγουν. Ό  καθορισμός 
τού αριθμού αύτών πού δέν Αμεί

βονται μέ βάση τήν παραγωγική 
τους Απόδοση—καί οί ύπάλληλοι 
γενικά Ανήκουν στήν κατηγορία 
αύτή— είναι δυνατό νά επιτευχθεί 
μόνο μέ τήν ταυτόχρονη χρησιμο
ποίηση πολλών μεθόδων. Καί έπει- 
δή μέχρι σήμερα σπάνια χρησιμο
ποιούνταν οί μέθοδες αυτές, ό ά- 
ριθμός τών ύπαλ,λήλων στή βιομη
χανία συχνά είναι μεγαλύτερος άπό 
τόν Απαραίτητο.

Πέρσι στήν βιομηχανία σημει
ώθηκαν Αποτελέσματα στήν προσ
πάθεια δημιουργίας ένός ευνοϊκού 
(όπτιμουμ) έπιπέδου στόν αριθμό 
τών Απασχολούμενων. Αυτό φαί
νεται άπό τό γεγονός ότι στά 1965 
τό 9(Ρ/0 τής αύξησης τής παραγω
γής προήλθε Από τήν αύξηση τής 
παραγωγικότητας καί μόνο τό 10% 
προήλθε άπό τήν αύξηση τού Αριθ
μού τών έργαζομένων. "Ομως κά
θε Άλλο παρά εξαντλήθηκαν οί δυ
νατότητες καί Ιδιαίτερα δέν εξαν
τλήθηκαν οί δυνατότητες μείωσης 
τού Αριθμού τών ύπαλλήλων. Γ ι’

αύτό δέν είναι τυχαίο, ότι τά Αρμό
δια όργανα μέ Αποφάσεις τους βά
ζουν τό καθήκον στά βιομηχανικά 
ύπουργεία νά άποκαλύψουν καί νά 
άξιοποιήσουν τίς εφεδρείες πού ύ- 
πάρχονν στήν κατηγορία τών έργα
ζομένων πού δέν παράγουν καί στά 
πλαίσιά της, τίς εφεδρείες πού ύ- 
πάρχουν στούς ύπαλλήλους.

Το ύλικό ενδιαφέρον τών βιομη
χανικών έπιχειρήσεων ώς τό 1965 
δέν βοηθούσε στήν Άριστη (όπτι- 
μουμ) χρησιμοποίηση τών ύπαλήλί- 
λων. Είναι ωστόσο φανερό ότι δίπλα 
στά Ανάλογα κίνητρα πού θεσπίζον
ται άπό τά καθοδηγητικά όργανα 
μόνο οί ίδιες οί επιχειρήσεις μπορούν 
νά καθορίζουν τόν τρόπο καί τίς 
μέθοδες τού καθορισμού τού Απα
ραίτητου αριθ/ίΐοϋ, τήν έκταση τής 
μείωσης τού Αριθμού τών άπασχο- 
λουμένων. Στήν Αποκάλυψη τών ε
φεδρειών παρακινεί τό γεγονός ότι 
τά 75—100% τού ποσού πού θά 
έξοικονομοϋν οί επιχειρήσεις Από 
τό κονδύλι τών βασικών μισθών θά

μπορούν νά τό χρησιμοποιούν γιά 
τίς αυξήσεις μισθών τών εργαζο
μένων. Καί τό δυνάμωμα τού ρό
λου τού κέρδους τών επιχειρήσεων, 
πού καθορίζει ο νέος οικονομικός 
μηχανισμός, ενισχύει παραπέρα τό 
ενδιαφέρον γιά πιό εντατική οικο
νομική διεύθυνση.

’Από συγκριτική έρευνα πού έ
κανε τό υπουργείο Εργασίας σέ ό
μοιες έπιχειρήσεις, ορισμένων βιο
μηχανικών κλάδων, καί σέ διάφορα 
τμήματα ένός μεγάλου έργοστα- 
σίου, φάνηκε ότι στό μέγεθος τού 
Αριθμού τών ύπαλλήλων στις διά
φορες έπιχειρήσεις επιδρά περισ
σότερο ή πηγή τής εργατικής δύ
ναμης, άπ’ οτι οί Ανάγκες, γεγονός 
πού έχει συχνά αάν Αποτέλεσμα νά 
υπάρχει στίς επιχειρήσεις πλεονά- 
ζουσα έργατική δύναμη. Γιά πα
ράδειγμα στή Βουδαπέστη στά 
πλαίσια τών ύπαλλήλων είναι με
γαλύτερη ή Αναλογία τών τεχνικών, 
ένώ στίς έπαρχίες, Αντίθετα με-

(Συνέχεα στήν 3η σελίδα)

Σ ΑΒ ΒΑΤ0  
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Η ΠΑΤΡΙΩΤΙΚΗ ΜΑΣ  
ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ

Ύποσχεθήκαμε στό προηγού
μενο φύλλο μας νά δώσουμε τά βα
σικά συμπεράσματα τής σύσκεψης 
πού εγινε στό Χωριό γιά τήν οργα
νωτική προετοιμασία τής Πατριω
τικής Συνάντησης, πού θά γίνει 
στις 20—21 Αύγουστου. Στό μετα
ξύ τά συμπεράσματα αυτά συ
ζητήθηκαν, στις μέρες πού μεσο
λάβησαν, καί σέ δνό αλλα σώ
ματα: στήν κοινή σύσκεψη των Ε κ 
πολιτιστικών Επιτροπών τον Κεν
τρικού Συμβουλίου τού Παραρ
τήματος Βουδαπέστης μέ σκοπό νά 
εναρμονιστεί καί Αποκρυσταλλωθεί 
τό πρόγραμμα τών εκπολιτιστικών 
εκδηλώσεων καί προχθές στήν 
συνεδρίαση τής Εκτελεστικής Ε 
πιτροπής τον Κεντρικού Σνμβου- 

,λίου γιά τελική συζήτηση καί έγ
κριση τον γενικόν προγράμματος 
τής Πατριωτικής Συνάντησης.

Τό πρόγραμμα αυτό, στηριγμένο 
ατά κύρια συμπεράσματα καί τις 
υποδείξεις τής σύσκεψης τον Χω
ριού, προβλέπει:

Ί {  Πατριωτική Συνάντηση θά 
είναι διήμερη (20—21) Αύγου
στου) καί σάν κύριες εκδηλώσεις 
της θά έχει: Τό επίσημο πολιτικό 
μέρος μέ τήν πανηγυρική συγκέν
τρωση, κατάθεση στεφάνου στό 
μνημείο τού ήρωα τον λαού μας 
Νίκου Μπελογιάννη, καλλιτεχνικό 
πρόγραμμα, λαϊκό γλέντι, έκθεση 
τών κατακτήσεων τών κατοίκων 
τον χωριού μας, έκθεση εργόχειρων 
τών γνναικιών (μόνο τον χωριού) 
καί ποδοσφαιρικές συναντήσεις. Οί 
έπίσημες εκδηλώσεις θά αρχίσουν 
τό απόγευμα τής πρα'πης μέρας.

Οί κύριες σκέψεις πού θά διέ- 
πουν τόν τελικό καταρτισμό τού γε
νικού προγράμματος τής Πατριω
τικής Συνάντησης είναι:

—'Η  βαρύτητα νά δοθεί στόν κύ
ριο χαρακτήρα τής εκδήλωσης πού 
είναι: Συνάντηση όλων τών προσ
φύγων άπ’ όλα τά Παραρτήματα 
στό Χωριό μας, τό σμίξιμο αέ μιά 
γενική παριωτική σύναξη γιά νά 
βρούμε όλοι τούς φίλους καί τούς 
συγχωριανούς μας, νά πούμε μιά 
κουβέντα μαζί τους, νά διαδηλώσου
με γιά άλλη μιά φορά τήν ομόνοια 
καί τήν ήθικοπολιτική μας ενότητα 
καί νά θέσουμε τό αίτημα τού λεύ
τερου γυρισμού στήν πατρίδα.

Τά μεγαλύτερα περιθώρια χρό
νου θά διατεθούν γιά επισκέψεις, 
φιλοξενία, συναντήσεις φίλων καί 
συγχωριανών, γιά τό κοινό γλέντι 
καί πανηγύρι.

—Τό καλλιτεχνικό πρόγραμμα 
νά είναι σύντομο, νά περιλαβαίνει 
όμως δ,τι καλύτερο έχουν νά δο')- 
σουν τά καλλιτεχνικά συγκροτή- 
ματά μας.

—Ή  Πατριωτική Συνάντηση νά 
είναι αψογη άπό άποψη όργανωτι- 
κής προετοιμασίας καί καλής διε
ξαγωγής.

Μέ βάση αύτά ή ’Οργανωτική 
Επιτροπή, μέ επικεφαλής τό πεν
ταμελές Συντονιστικό Γραφείο πού 
συγκρότησε προχθές ή Εκτελεστι
κή Επιτροπή, θά καταρτίσει τό 
λεπτομερειακό πρόγραμμα καί θά 
αρχίσει ή έντονη πραχτική δουλειά 
σ’ ο λα τά Παραρτήματα.

Οί συμπατριώτες μας πού δου
λεύουν στά μεγάλα εργοστάσια 
Γκάνζ— Μάιβαγκ. παίρνουν δλοι 
δραστήρια μέρος στήν άμιλλα τών 
εργαζομένων πρός τιμή τού IX  
συνεδρίου τού ΜΣΜΠ. "Ολοι τους 
έχουν άναλάβει συγκεκριμένες υ
ποχρεώσεις στά τμήματα πού δου
λεύουν.

Οί τεχνικοί μας Θανάσης Γκαλ- 
μπένης, ’Αρίστ αρχος Λεχονδης, 
Κύιατας Μπαλκούρας καί ό μηχα
νικός Γιάννης Ξενίδης έκαναν σει
ρά άπό προτάσεις γιά τά εξαρ
τήματα τών διαφόρων μηχανών πού 
σχεδιάζουν. Ά π ’ αυτούς ό Κώ- 
στας Μπαλκούρας είσηγήθηκε μιά 
εφεύρεσή του γιά ένα μέρος τής μη
χανής τών ηλεκτρικών σιδηροδρό
μου τύπου ΌΥΜΖ πού κατασκευά
ζονται στό εργοστάσιο γιά λογαρια
σμό τής Πολωνίας. Μέσα στό διά
στημα τών τρίών μηνών άπό τότε 
πού εφαρμόζεται ή εφεύρεση αυτή

Στά ένδεικτικά πού τις μέρες 
αυτές πήραν τά παιδιά μας, υπάρ
χει καί ή βαθμολογία ένός μαθή
ματος πού πολλοί από τούς πρόσ
φυγες γονείς τό θεωρούν δευτε- 
ρεύονσας σημασίας. Πρόκειται γιά 
τό μάθημα τής πολυτεχνικής μόρ
φωσης, πού μετά τήν εκπαιδευ
τική μεταρρύθμιση πού έγινε πριν 
άπό τρία χρόνια, απόκτησε νέο 
περιεχόμενο στήν κατώτερη εκ
παίδευση. Τό λαϊκό κράτος διέθε
σε μεγάλα ποσά γιά νά γίνουν ερ
γαστήρια πολυτεχνικής σ’ όλα 
τά δημοτικά σχολειά καί νά έξο- 
πλιστοϋν μέ τά άπαραίτητα έργα- 
λεία καί μηχανήματα. Εκτός άπό 
τόν εξοπλισμό πού έχουν τά εργα
στήρια αύτά, πού φτάνει στις 60— 
70 χιλιάδες φορίνια, διατίθενται 
επί πλέον άλλες 20 περίπου χιλιά
δες φορίνια κάθε χρόνο γιά τά υλι
κά πού χρησιμοποιούνται στις 
ώρες τών μαθημάτων. Έ π ί πλέον 
χιλιάδες δάσκαλοι πέρασαν άπό ει
δικά φροντιστήρια γιά νά άπο- 
κτήσουν τά εφόδια πού χρειάζον
ται γιά τή διδασκαλία τού μαθή
ματος τής πολυτεχνικής.

Πριν άπό λίγο καιρό έπισκε- 
φθήκαμε τό 3ο σχολειό τής συνοι
κίας Γιόζεφ ”Αττίλα, στό όποιο 
φοιτά ένας μεγάλος άριθμός παι
διών μας. Ό  υποδιευθυντής τού 
σχολείου σ. Γκάντζλερ Γκίζα, υ
πεύθυνος τής πολυτεχνικής, μάς 
δέχτηκε μέ ευγένεια, μάς μίλησε 
γιά τή σημασία τής πολυτεχνικής 
μόρφωσης καί είχε τήν καλωαύνη 
νά μάς πάει στά εργαστήρια τού 
σχολειού τους.

Μάς έκανε ιδιαίτερη εντύπωση 
ή οργάνωση καί ή τάξη πού υπάρ
χει σ’ αύτά.

Στό πρώτο εργαστήριο υπάρ
χουν πάγκοι στή σειρά μέ πρέσσες, 
ντουλάπες γεμάτες μέ διάφορα έργα- 
λεϊα: τρυπάνια, ροκάνες, πριόνια, 
λίμες, μέτρα, γωνίες, σφυριά, σκε-

έδωσε στό εργοστάσιο μιά οικονομία 
άπό 20 χιλιάδες φορίνια.

Καί οί άλλοι συναγωνιστές μας 
πού δουλεύουν εκεί, όπως οί Γ. 
Κιουτσούκης, Βασίλης Άναστασιά- 
δης καί Νίκος Κακαράντζας, έχουν 
επίσης άναλάβει συγκεκριμένες ύ- 
ποχρεώσεις μέσα στά πλαίσα τής 
Άμιλλας. Ό  Ν. Κακαράντζας, τορ
ναδόρος πού δουλεύει στό μεγαλύ
τερο διαμέρισμα τού εργοστασίου, 
άπό 140% πού είχε τή νόρμα του 
τήν ανέβασε ατά 190%.

Οί προσπάθειες αυτές καί οί ε
πιτυχίες τών συναγωνιστών μας 
πού δουλεύουν στό εργοστάσιο 
Γκάνζ— Μάβαγκ δείχνουν πολύ 
καθαρά πόσο οί συναγωνιστές μας 
έχουν τώρα ειδικευτεί στή δουλειά 
τους καί έχουν γίνει καλοί τεχνικοί, 
έτσι πού νά μπορούν νά άναλάβουν 
—καί νά εκπληρώσουν σοβαρές ύπο- 
χρεώσεις μέσα στά πλαίσια τής 
Άμιλλας δλων τών Ούγγρων εργα
ζομένων.

πάρνια, κ.λ.π. ραπτομηχανές καί 
άλλες μηχανές.

Στό δεύτερο εργαστήριο υπάρ
χουν περισσότερα καί πολνπλοκό- 
τερα έργαλεία καί μηχανές πού μό
νο μέ τήν έποπτεία τον υπεύθυνου 
δασκάλου χρησιμοποιούνται. Ε 
κτός άπό τούς μεγάλους πάγκους, ύ- 
πάρχουν καί έδώ ντουλάπες —βι- 
τρίνες,στις όποιες είναι τοποθετη
μένα τά έργα τών μαθητών άπό 
χαρτί, μέταλλο, σύρμα, ξύλο: δι- 
σκάκια, βουρτσοθήκες, τεφροδο
χεία, κούκλες, σνρμάτινα πιπε- 
λό, μικρά εργαλεία κ. α. Στό Ιδιο 
εργαστήριο ύπάρχουν καί Άλα τά 
σύνεργα γιά τό μάθημα τής μαγει- 
ρικής.Οί μαθήτριες τής 8ης τάξης 
μαθαίνουν ραπτική καί τών άλλων 
τάξεων μαγειρική. Οί μαθητές τής 
5ης τάξης μαθαίνουν νά φτιάχνουν 
αντικείμενα άπό χαρτί καί άπό 
μετάλλινες πλάκες. Ί Ι  6η τάξη μα
θαίνει ξυλουργική καί νά φτιάχνει 
άπό μέταλ.λο μικρά καί άπλά εργα
λεία. Ή  7η τάξη δουλεύει σίδερο 
μέ εργαλεία καί μηχανές πού χρη
σιμοποιούνται στις τεχνικές σχολές. 
Ή  8η τάξη μαθαίνει νά συναρμολο
γεί καί νά διορθώνει μηχανές οίκο- 
κυρικής, ποδήλατα καί διάφορα ηλε
κτρικά είδη.

—Οί διευθύνσεις τών σχολειών 
—μάς είπε ό σ. Γκάντζλερ— δί
νουν μεγάλη προσοχή στό μάθη
μα τής πολ,υτεχνικής γιατί δίνει 
τή δυνατότητα στά παιδιά νά πάρουν 
άπό τό δημοτικό σχολειό ακόμα 
γενικές γνόισεις γιά τήν τεχνική, 
τή θεωρητικέ) καί πραχτική της 
βάση. Τά κάνει νά γνωρίσουν Άτι 
τό κάθετι πού βλέπουν γίνεται 
μέ κόπο καί άνάλογα θά πρέπει νά 
τό εκτιμούν καί νά τό προσέχουν 
καί πέρα άπ’ αυτό τά δίνει μερι
κά εφόδια πού μπορούν νά τά βοηθή
σουν στήν επαγγελματικέ) τους ει
δίκευση καί γενικότερα στή ζωή. 
τους. Μ. Α.

Η ΠΟΛΥΤΕΧΝΙΚΗ ΜΟΡΦΩΣΗ ΤΩΝ ΠΑΙΔ Ω Ν  ΜΑΣ

ΕΝΑΣ ΚΑΛΟΣ ΣΥΝΤΡΟΦΟΣ
ΑΠΟΧΑΙΡΕΤΑΕΙ

Γνωστός είναι σ’ όλους σχεδόν 
τους πρόσφυγες πού κατοικούν 
στή Βουδαπέστη δ Ούγγρος Βάμος 
Κάροϊ, πού δουλεύει ηλεκτρολόγος 
στις πολυκατοικίες τής Κοινότητας 
Βιομηχανίας.

Τις μέρες αύτές δ «Βάμος—μπά- 
τσι» πρόκειται νά σταματήσει νά 
εργάζεται καί θά πάρει τή σύν
ταξή του. Μέ τήν ευκαιρία αύτή μάς 
παρακάλεσε νά γράψουμε λίγα λό
για στην έφημερδα μας:

«Στους "Ελληνες πρόσφυγες, μάς 
είπε, εργάστηκα Ιό χρόνια. ’Έζη- 
σα μαζί τους, τους γνώρισα καλά 
καί τούς συμπάθησα. Είμαι Από
λυτα ευχαριστημένος άπό τή συμ
περιφορά καί τήν εκτίμησή τους 
απέναντι μου. Στά χρόνια αύτά 
βοήθησα νά μάθουν καλά τήν τέχνη 
τον ήλεκτρολόγου δυό πρόσφυγες 
συνεργάτες μου. 'Ο ένας άπ’ αυ
τούς γύρισε στήν Ελλάδα καί εργά
ζεται στήν τέχνη αύτή καί ταχτικά 
μου στέλνει χαιρετίσματα, ο άλλος 
εργάζεται ακόμα μαζί μου.

Φεύγοντας γιά τή σύνταξή μου 
ευχαριστώ όλους τούς πρόσφυγες 
άπό\ τήν Ελλάδα καί τούς Αποχαι
ρετώ) μέ τήν ευχή: Γρήγορα νά 
έπιατρέψουν στήν αγαπημένη τους 
πατρίδα».

’Αλλ.ά καί όλοι οί "Ελληνες πολι
τικοί πρόσφυ
γες καί ξεχω
ριστά εκείνοι 
πού χρόνια κα
τοίκησαν στά 
κτίρια τήςΚοι- 
νότηταςΒιομη- 
χανίας μέ τά 
αισθήματα τής 
πιό μεγάλης 
φιλίας καί τής 
πιό μεγάλης ά- 

γάπηςάποχαιρετονντόνκαλ.όσύντρο- 
φο, πού μαζί μέ τήν σύζυγό του, 
πολλά χρόνιά έζησαν μαζί μας.

ΑΠΟ ΤΟ Χ Ω ΡΙΟ :

ΟΡΓΑΝΩΤΙΚΗ ΚΙΝΗΣΗ
Οί κομματικές οργανώσεις βάσης 

τού Χωριού μας άρχισαν τήν προ
συνεδριακή οργανωτική δουλειά. 
Συνεδρίασαν τά γραφεία τών ΙίΟΒ 
καί έκαναν τά πλάνα δουλειάς τους 
ώς τις Απολογιστικές εκλογικές 
συνελεύσεις. Καθόρισαν μιά σειρά 
συγκεκριμένα καθήκοντα γιά τήν 
περίοδο αυτή, πού γιά τήν πραγμα
τοποίησή τους πρέπει νά βοηθή
σουν Άλα τά μέλη τού κόμματος.

—Σέ συνεδρίασή του τό γραφείο 
τής ΚΟΒ καί ή διεύθυνση τού Α
γροτικού παραγωγικού συνεταιρι
σμού Ασχολήθηκαν μέ τήν προετοι
μασία τον θερισμού— Αλωνισμού 
καί άλλ.α τρέχουσας φύσης προ
βλήματα.

—Στις 13 τού Ίούνη έγινε συν
εδρίαση τής Ε. Ε. τον Λ. Συμβου
λίου τού χωριού,στήν όποια δ πρό
εδρος τού Αγροτικού συνεταιρισμού 
«Ειρήνη» κατατόπισε τά μέλη τον 
Λ. Συμβουλίου σχετικά μέ τις δου
λειές πού έχει ό συνεταιρισμός γιά 
τό θερισμό —Αλωνισμό.

Ο ΜΙΚΡΟΣ ΠΡΩΤΑΘΛΗΤΗΣ ΜΑΣ 
ΠΡΩΤΟΣ ΣΤΟ ΠΕΝΤΑΘΛΟ

Στούς αθλητικούς διαγώνια μούς 
πού γίνανε στά πλαίσια τών έ κδη- 
λ(όσεο)ν γιά τά 20χρονα τής π ιονέ- 
ρικης οργάνωσης δ μαθητής τής 
ογδοης τάξης Σταύρος Γαλατσά- 
νος πήρε τό β ραβεϊο καί τό με
τάλλιο πρόηου βαθμού γιά τήν α- 
ριστη επίδοσή του ατό π ένταθλο 
τών σχολείων τον X  διαμερί
σματος Βουδαπέστης.

Τώρα ό νεαρός μας Αθλητής τέ
λειωσε τό δημοτικό καί έγ γράφη
κε σέ τεχνική σχολή ήλεκτρ ολογίας. 
Παραμένει μέλος τής Αθλητικής 
λέσχης τών οικοδόμων τής Βουδα
πέστης καί προπονείται μέ πολύ κα

λές επιδόσεις. '

ΟΙ ΝΕΟΙ ΠΟΛ. ΠΡΟΣΦΥΓΕΣ 
ΤΟΥ ΝΟΒΙΣΑΤ

Οί πολιτικοί πρόσφυγες τού Νό- 
βισατ τής Γιουγκοσλαβίας έστει
λαν θερμό χαιρετιστήριο στό Σύλ
λογό μας. Μαζί μέ τό χαιρετισμό 
τους μάς πληροφορούν Άτι οί νέοι 
πρόσφυγες ίδρυσαν καλλιτεχνική 
όμάδα πού έδωσε ήδη προγράμ
ματα μέ απαγγελίες, τραγούδι α 
καί χορούς.

Στή φωτογραφία πού δημοσιεύ
ουμε: Τέσσερα άπό τά παιδιά τής 
καλλιτεχνικής ομάδας: Σοφία Πα- 
ναγιωτίδου, Ανίατης Άθανασιά- 
δης, Σταυρούλα Τσαμάγκον καί 
Φραντσέσκος Σκουτέλης, ατό καλ
λιτεχνικό πρόγραμμα, πού δόθηκε 

στήν επέτειο τής ΕΠΟΝ

ΕΔΩ ΛΥΤΑ ΔΕΝ ΠΕΡΝΟΥΝ...

ΟΙ “ ΠΑΛΛΗΚΑΡΑΔΕΣ,, ΤΙΜΩΡΗΘΗΚΑΝ ΔΙΚΑΙΟΤΑΤΑ
ΑΛΛΑ ΟΙ ΓΟΝΕΙΣ ΠΡΕΠΕΙ ΝΑ ΛΟΥΝ ΤΗ ΜΕΓΑΛΗ ΕΥΘΥΝΗ ΤΟΥΣ

«Παλληκαράδες», «αντοκράτορες» 
ήταν σχεδόν ολοι τους, λ.ίγους μήνες 
πριν: μέ αυτοπεποίθηση λυμαίνον
ταν τά καφενεία τού κέντρου τής 
Βουδαπέστης, τά κέντρα διασκέ
δασης τής νεολαίας καί προκαλον- 
σαν τό φόβο. Τούς έτρεμαν οί συν
ομήλικοί τους πού διασκέδαζαν 
έκεί. Καί τιάρα, πόσο λιγόλ.ογοι 
εκαλοδιαπαιδαγωγημένοι» υπά
κουοι έγιναν ολοι τους μπροστά 
στό νόμο, ρ Τό Ακροατήριο πού 
πλημμυρίζει τήν αίθουσα τον δι
καστηρίου χρειάζεται νά τεντό)νει 
τ ’ άφτιά γιά νά ακούσει τις σβνστές 
φωνές τους.

— Βιάζατε γυναίκες;
—Μάλιστα κάπως έτσι συνέβη. 

"Ημασταν καλεσμένοι σ’ ένα γλέν- 
τάκι ατούς Φράγκι, νά γιορτά
σουμε τά γεννέθλια τής Σ. Καί έτσι 
ήρθαν τά πράγματα πού κάποιο 
άπό τά παιδιά... Ναι, κάτι συνέβη 
μέ τήν κοπέλλα αύτή.

Προσεκτικά μιλά ό Αρχηγός τής 
συμμορίας, ό εικοσάχρονος Αργό
σχολος Γκιόργκν Σάμπο, πού αφού 
διέκοψε άπό τήν πρώτη τάξη τις 
σπονδές του στή Μέση Σχολή, ζον- 
σε μέ άπάτες, μέ χαρτοπαιξία καί

σέ βάρος τής μητέρας του. «Τήν 
Άραζε» στήν «"Αννα» στό «Γρέσχαμ» 
στό «Πίκε Ντάμ». Κι αν κανείς 
τόν στραβοκοίταζε— κανένας νέος 
που ήθελε νά διασκεδάσει πολιτι
σμένα—σηκιΰνονταν γιά νά ζητήσει 
«ικανοποίηση»—όταν βέβαια ένοιω
θε γερές τις πλάτες τής παρέας του. 
"Αν Άμο)ς τύχαινε νά είναι μόνος, 
αν δεν ένοιωθε πίσω του τήν δύνα
μη τής συμμορίας, τότε ζάρωνε 
τό ίδιο, όπως καί τώρα μπρός ατό 
δικαστήριο.

—Νά 'παίξουμε χαρτιά λεβέντη; 
Καί ήθελε δέν ήθελε, έβαζαν τό 
θύμα τους στή μέση— αφού πρώτα 
το ψάρευαν αν είχε Αρκετούς παρά- 
δες, καί σέ λίγες ώρες τό ξετίνα
ζαν στό πόκερ, στό είκοσιένα 
στό ρεμί. Υπήρξαν περιπτιάσεις 
πού νέοι άκούμπησαν στόν αρχη
γό τής συμμορίας, μέσα αέ 1—2 
ώρες τά χρήματα πού μέ τήν δου
λειά τους είχαν κερδίσει μέσα σέ

ένα μήνα. Κι δταν δέν είχαν πιά 
λεπτά τά θύματα Άφηναν στό Σάμ
πο ένέχειρο τό ρωλόγι, τό Αδιάβρο
χο ή τό αακκάκι τους.

Σύμφωνα μέ τό κατηγορητήριο 
δ Σάμπο, άφοϋ Άλλαξε πολ
λές δουλειές, Άπου δούλευε λί
γες μέρες, άπό τόν Σεπτέμ
βρη τού 1964 δέν ξανά- 
πιασε ούτε κάν ευκαιριακέ) δουλειά. 
Περνούσε τόν καιρό του, διασκεδά
ζοντας, ταξιδεύοντας στό έξωτε- 
ρικό, τεμπελιάζοντας καί διαπράτ- 
τοντας άξιύπαινες πράξεις. Μά 
έγινε ολοφάνερο καί στό δικαστήριο: 
Ή  δυστυχισμένη του μητέρα ξό
δευε καί τήν τελευταία δεκάρα της 
γιά τόν κανακάρη της. Αύτή ήταν 
ό μέγας ένοχος! "Οπως καί οί γο
νείς τών Άλλων κατηγορουμένων...

Ποιύς κατάστρεψε αύτές τις ει
κοσάχρονες υπάρξεις πού απατα- 
λούααν τά νειάτα τους στις καρέκλες 
τών καφενείων καί τών κέντρων

διασκέδασης; Γιά νά βρεθούν τά 
παιδιά αυτά κάτω άπό τήν επιρροή 
τής ηθικής τού υπόκοσμου χρειά
ζονταν τουλάχιστον ή Αδιαφορία, ή 
έφησύχαση τών γονιών τους .

Ό  Τίμπορ Φράγκι, φοιτητής φι
λοσοφίας, ήγετική φιγούρα τής 
συμμορίας, αισθάνονταν πραγματι
κά καλά μέσα σ’ αυτήν τήν σάπια 
συντροφιά καί γιά νά στέκεται Ά
ξια μέσα στό σκουπιδαριό αυτό, 
υπερέβαλε σέ σεξουαλική Αγριό
τητα τό ίδιο Άπως καί σέ φυλετικό 
μίσος.

—«Μάλιστα έλεγα στό καφενείο 
οί έγχρωμοι είναι ζώα, Άτι ο λευ-- 
κός Άνθρωπος θά υπερέχει πάντα. 
Σκέφθηκα Άτι τά λόγια μου αύτά 
άρεζαν στούς Άλλους γιατί κανείς 
δέν μπορούσε νά μείνει κοντά τους 
Άν δέν κατηγορούσε Ανοικτά τό 
καθεστώς καί δέν είχε ίνδαλμά του 
τόν Χίτλερ καί τά αλλα ναζιστικά 
καθάραματα».

Ό  Πήτερ ’Ίβανι έλεγε: πόσο 
θαυμάσιο είναι τό αίσθημα νά πνρο- 
βολάς μέ πιστόλι τούς Ανθρώπους 
καί νά λούζεσαι στό αίμα τους;

Στρατιά μαρτύριαν παρήλασε 
κατά τήν διάρκεια τής δίκης. ’.4- 
νάμεσά τους καί τέτοιοι μάρτυρες 
πού είχαν τήν δυνατότητα καί νω
ρίτερα νά εκδηλώσουν τέ)ν αποστρο
φή τους πρός τήν ελεεινή συμπερι
φορά τών ψευτοπαλληκαράδων τον 
Μπέλβαρος.Αέντό έκαναν, ίσως για
τί οί περισσότεροί τους φοβούνταν. 
Είναι δέν είναι έτσι, ένα είναι τό 
γεγονός: αυτό τό απόστημα, μαζί 
μέ τά πολιτικά παρακλάδια του ω
ρίμαζε ανάμεσα μας ώς τήν χειρουρ
γική επέμβαση. "Ισως μιά πληγή 
πού γεμίζει πού νά χρειάζεται 
όπωσδήποτε νά τήν άφήαεις νά«ώρι- 
μάσει» καί μετά νά τήν ανοίξεις, 
νά τήν καθαρίσεις. Δέν υπήρχε 
Άραγε Άλλη θεραπεία; "Οτι τώρα 
πιά στήν περίπτωση αύτή άσφαλιος 
μόνο τό χειρουργικό μαχαίρι, τό 
κοφτερό μαχαίρι τής αυστηρής τι
μωρίας μπορεί νά βοηθήσει, δέν υ
πάρχει γι’ αυτό καμμιά αμφιβο
λία. ΛΑΣΑΟ ΣΑΜΠΟ



84 години од рагяньето на Г. ДимитровЛАИКОС АГОНАС

ДАЛЕКУ ОД СВЕТОТ

ОКОЛУ СТОПАНСКАТА РЕФ О РМ А ВО У Н Р
Говорейки за економската 

реформа, коя што се осуште- 
ствува сега во Унгария, не- 
возможно е да не стане збор 
пред се за принципите на це- 
нообразуваньето.

Во Унгария се дошло до 
изводот, дека е неопходна оп- 
шта и радикална реформа на 
цените, а не урегулиранье са
мо на некои промишлени цени.

Целта се состои во тоа, как 
да се приближи нивото на 
цените врз селскостопанските 
производи кон нивото на про
мишлените цени, правилното 
сврзуванье на системата на 
потрошувачките цени со про
изводителните цени. Со еден 
збор, цените треба да станат 
действителен механизам на 
економската система, стиму
лирайки го растот на произ
водството, заинтересованоста 
на претприятията и работни
ците во повишуваньето каче
ството на продукцията и вне- 
друваньето на найновите по
стижения на науката и техни
ката.

За да дадаме нагледна прет- 
става односно маштабите на 
прашаньето, ке приведиме са
мо една цифра, што се односува 
кон потрошувачките цени. До
сега во Унгария само 10 про
центи од овие цени соодвет- 
ствуваа во известна степен на 
нивото на стойноста на про
дуктите. 90 проценти— стоеа 
,повисоко или пониско од стой
носта. Пониски од стойноста, 
на пример, се цените на хра
нителните стоки, горивото, ле
карствата, жилишниот наем 
(4 пати). Повисоко од стойноста 
се продаваат текстилията, об
леклото, некои вида ткани и 
други промишлени стоки. И, 
се разбира, работата сосем 
се сведува дотаму што да бидат 
повишени едни цени и намале
ни други. Неопходно беше да 
се изработаат нови принципи 
за образувание на цените.

Прво, коешто требаше да 
биде разрешено е урегулира- 
ньето на цените врз селскосто
панските продукти. Во поче- 
токот на оваа година биле по
вишени покупателните цени 
на некои вида селскостопан
ски продукти и во врека со тоа 
потрошувачките цени на соод- 
ветните изделия. Се претпола- 
га и натамошно урегулиранье 
на цените во оваа област. 
Тоа ке позволи да биде нама
лена дотацията окажувана од 
државата на селското стопан
ство. Но дури и во 1970 г. це
ните на некои вида селскосто
панска продукция сеуште ке 
бидат пониски од нейната стой
ност.

Што става со потрошувач
ките цени? Унгарските еко- 
номисти дойдоа до изводот, де
ка во найблиско време не е 
возможно радикално измене
ние на потрошувачките цени, 
така како што утврдената 
веке структура на третата пе
тилетка предвидува определен 
сооднос мегю предлаганьето и 
потрошуваньето.

Тука влегува прашаньето: 
урегулираньето на цените не 
значи ли нивно повишуванье? 
Се разбира, не. Уште отсега 
со 4 на сто намалени се цените 
на текстилните производи. Про- 
цесот на намалуванье на це
ните ке продолжи и во иднина.

Што треба главно да лежи 
врз основата на производстве
ната цена — себестойноста, 
стойноста или цената на произ
водството? Овой вопрос преди
звикал бурни спорови. Но 
накрайот решиле—цената на 
производството, вклучувайкн 
во себе си стойноста и профи- 
тот. Ова се диктува од интере
сите на поразвитата економи- 
ка, открива пат за технички 
прогрес.

Кои цени од нив ке бидат 
тврди, и кои подвижни? Сега

Претседателот на Францу- 
ската република Шарл Де 
Гол престоюва на тринаесет- 
дневна официална посета во 
Советскиот союз. Со оваа посе
та Де Гол формално одговара 
на поканата што уште во 1960 
година му я упати тогашнио 
премиер Никита Хрушчов. Со 
оглед на тоа што во текот на 
свойот престой во Советскиот 
союз Де Гол ке ги покани и 
найвисоките советски раково- 
дители да я посетат Франция, 
првпат ке дойде до размена 
на посети на найвисоките 
личности на двете страни и тоа 
вероятно во текот на годинава.

Инаку Де Гол е прв западен 
државник, односно шеф на 
држава, кой официално е по- 
канет во Москва и кой ке се

Кризата што избувна нео- 
дамна во односите мегю грч- 
ката влада и партията што й 
дава главна парламентарна 
подршка—националната ра
дикална уния (ЕРЕ), застра- 
шуваше да доведе до паганье 
на кабинетот на Стефанопулос. 
Несогласуваньето на шефот 
на ЕРЕ Канелопулос со от- 
купните цени на пченицата 
несомнено беше само повод 
или, подобро речено, изговор 
за повлекуванье на претстав- 
никот на оваа партия од вла- 
дата. Вистинските причини за 
тоа како што пишуваше вла- 
диниот весник „Елефтерия" 
веднаш по обявуваньето на 
решението на Канелопулос, се 
многу подлабоки. ЕРЕ ста
нува нестрплива и нервозна 
зашто я поддржува владата а 
не учествува во власта. 'Гаа 
сака владата побрзо и со по- 
голема готовност да ги испол- 
нува нейзините барания и по- 
често да я консултира за мер-

Покрай сивите дзидови на 
затворот „Моабит" ден и нокь 
пазеа вооружени часови. През 
малките решеточни прозорци 
едва проникваше дневна свет
лина, но градскиот шум доли
таше и напомнуваше сеуште 
на затворниците, дека некаде 
надвор има лугье, има живот.

Келията на Георги Дими
тров беще тесна едва побира
ше едно походно легло, кое 
што денем биваше изнесувано 
надвор, за да не лежи и почива 
затворникот. Со големо насто- 
юванье од страна на Димитров

Седмата асаблея 

на СФДМ заврши
Деновиве во София Седмата 

юбилейна асамблея на СФДМ 
я приклучи своята работа. На 
заклучителното заседание бе
ше опсудена и примена гене
ралната резолуция на асам
блеята.

Избрани беа и раководните 
органи на федерацията. Гла
суван беше исполнителен ко
митет од представители на 59 
организации, биро на испол- 
нителниот комитет од 32 ор
ганизации, и равизиона коми
сия.

За президент на федерация
та беше преизбран Родолфо 
Мекини од организацията на 
младите италиански комуни
сти. За генерален секретар беше 
преизбран одново Франсис дьо 
Гал од движеньето на младите 
комунисти во Франция. За 
вицепрезиденти беа избрани 
претставители на младинските 
организации на Чили, Китай, 
Корея, Куба, Индия, Индоне
зия, Судан и Советскиот союз, 
а за секратари — претстави
тели на организациите на Се
негал и Венецуела.

задржи таму подолго време. 
Всуштност уште никога ш од 
создаваньето на советската др
жава во Москва не престоювал 
официално ниеден британски 
суверен или американски прет- 
седател (Рузвелт во текот на 
войната беше на советската 
територия— на состанокот во 
Ялта, но тоа беше работна 
поСета во полн ек на войната).

За време на посетата во 
СССР Де Гол го придружуваат 
13 високи личности од владата 
и Претседателството на Ре
публиката, мегю кои што ми- 
нистерот за надворешни рабо
ти Кув дьо Мюрвил и гене- 
ралниот секретар на Елисей- 
ската палата, резиденция на 
претседателот, Бирен дьо Ро- 
зиен.

ките што има намера да ги 
спроведе.

Повлекуваньето на претстав- 
никот на ЕРЕ од владата, спо
ред зборовите на коментато- 
рот на „Акрополис" (десни
чарски весник)— коишто ги 
изнесува гледиштата на из- 
весни кругови на оваа партия, 
значи предупредуванье до 
владата, дека во иднина нема 
да се толерира продолжуванье- 
то на политиката што я карак- 
теризираат „движения и по
етапни со кои ЕРЕ воопшто 
не се согласува".

Слични заклучоци во еден 
од своите коментари за криза
та изведе и поумерениот ере- 
овски весник „Катимерини". 
Ако сегашната владина фор
мула преживее, пишуваше той, 
тогаш членовите на владата ке 
мораат да ги изведат потребни
те заклучоци од акцията на 
шефот на ЕРЕ. Ке биде нужна 
вистинска соработка на вла- 
дината група со партиите што

Де Го л во С о в е тск и о т сою з

Предупредуванье на СтеФанопулос

во келията беше внесена една 
малка масичка. Димитров го 
прекарваше целиот ден до 
таа дрвена масичка, забулен 
од читанье и обмислуванье на 
своята предстойна заштита.

Ето веке два дена изминаа, 
откак той го получи обвини- 
телниот акт од судебниот сле
довател Фогт, два дена, откак 
на рацете му висеа тешки ве
риги.

Одначало, кога што ги по
ставил веригите му, той не 
почувствува нешто мачително 
и страшно, но колку што пове-

О д л и ч н и к  в о  

п р о и з в о д с т в о т о
Пред известно време сме 

писале за нашиот сонародник 
Павле Синатков, кой што жи
вее во с. Белоянис и работи во 
будапештанскиот завод „Ганз 
виламошаги мювек" во каче
ство на железар. Писали сме 
тогаш, дека е одличник во 
производството, совестен ра
ботник и високопроизводител. 
Во заводот го уважуваат и му 
я ценат работата, дирекцията 
нееднаш го наградила со ви
соки трудови одличия.

Каде стои сега Синатков? 
Кога го побаравме во заводот, 
со големо задоволство видов- 
ме, дека оттогаш той измина 
пат на завидни трудови успехи. 
Трудолюбив и учелюбив по 
натура, той за ова изминато 
време вложил големи усилия 
за натамошно техничко ква
лифицирате, го изучил уште 
подобро занаетот и станал 
добар майстор по професията 
си. Сега той работи во качество 
на майстор—учител. Под него
вото раководство од година на 
година голем брой младичи я 
изучуваат убавата професия йа 
железар. Сите негови бивши 
ученици говорат со зборови на 
признателност за свойот май
стор.

Говоривме и со шефот на 
цех, со др. Иштван Добош.

— Од години веке заедно ра- 
ботаме со вашиот сонародник 
Павле Синатков. Го познавам 
како човек, кой што страстно 
я сака професията си, совест- 
но се труди за исполнението на 
производствениот план во на
шиот цех. Од известно време 
му наложнвме и една многу 
сериозна и одговорна работа— 
да се занимава со нашите мла
ди работници. Резултатите по- 
кажуваат, дека той совестно 
и добро я врши оваа работа. Во 
знак на признание дирекция- 
ята на заводот ни го награди
ла со високото трудово звание 
«Одличник во производство
то". Горделив сум, што во на
шиот цех работи и еден таков 
ваш политемигрант.

Т. Зианос

я подржуваат, во интерес на 
земята.

Од ваквото пишуванье на 
десничарскиот печат ясно се 
гледа, таканаречениот ,,на- 
ционалистички табор" врши 
силен притисок врз владата 
да се откаже од политиката на 
центарот и да я прифати по
литиката што му одговара на 
той табор. Во врека со тоа 
„Елефтерия" пишуваше, де
ка тоа е неприфатливо, зошто 
се додека постои сегашниот 
Парламент, ЕРЕ не може да 
учествува во власта и да я 
наметне сопствената политика.

Партиите на опозицията и 
нивните весници я наречуваат 
кризата уште еден чин во тра- 
гикомичната фарса што се оди- 
грува од 15 юли наваму и 
строго я критикуваат ЕРЕ 
поради подршката што я да
ваше и я дава на „скршнува- 
ньето од „Уставот" и сметаат 
дека од сето тоа што се случува 
сега кралот мора да ги изведе 
потребните заклучоци и да й 
стави край на ненормалната 
ситуация.

ке време минуваше, толку тие 
ставаа потешки, толку поостро 
и болезнено се врзуваа во 
китките му, я раскрвавия ко
жата му и причиния разра- 
нуванье.

Затворничката храна, коя 
што му я даваа се состоеше 
од разредено кафе или фасул, 
понекогаш граф или каша од 
грис. Таа беше сосем малку и 
сосем непитателна.

Той не испушташе случай да 
протестира пред следователот 
Фогт против умртвителниот 
режим, заявувайки, дека той 
и приятелите му се невиновни.

— Я обзаложувам главата 
си—кажва той,— дека яс и 
моите приятели сме невиновни!.

Фогт му одговоруваше иро
нично:

— Ти и без тоа ке треба да 
се разделиш со своята глава... 
Секой сутрен пазачите я  от- 
воруваа вратата на келията, 
потфрлуваа парче леб и мол- 
чаливо ги ислушуваа барания
та на затворникот. Никогаш 
во животот си тие не имаа 
сретнато толку упорити дрзок 
затворник. Секой ден той ги 
главоболеше. Постояно им 
сакаше разникниги—историята 
на Германия, учебник по нем
ска граматика, некаков зако- 
ник, вестници, книги од би
блиотеката... книги одхер Гьо
те, книги за хер Хамлет...кни
ги од некаков си лорд Байрон... 
читанье, писанье... Таков зат
ворник тие никогаш немаа ви- 
дено: на рацете му вериги, а 
той седи пред масичката си и 
пише неуморно... а понекогаш 
се обидва да говори со пазачи
те, им потфрлува опасни збо
рови, говори со пасторот на 
затворничката црква, го рас- 
питува за односите мегю про
тестантите и католиците, за 
християнската философия и 
за философията на социалис
тите...сосем неспокоен човек... 
Понекогаш става, се неправа 
спроти прозорците и долго, 
долго се вслушува во шумот 
на Берлин...Што ли слуша той? 
Што ли мисли? Може би той 
си я спомнува слободата? Мо
же би мисли за своите далечни 
и блиски приятели, распрсна- 
ти по светот?

Камен КАЛЧЕВ 
(Од „Син на работничката 

класа")

Г. Димитров за мирот 
и соработката 
на Балканите

„Ништо нема да биде во 
состойба да го отклони нашиот 
народ од неговиот верен пат, 
потврден од целиот му исто- 
риски опит. Той никогаш нема 
да се откаже од своята улога 
на здрав елемент на мирот и 
демокрацията на Балканите и 
во Европа. Неговата демокра
тична внатрешна и надвореш- 
на политика се гради врз осно
вата на мегюнародната сора
ботка за установуванье траен 
Световен мир. И таа правилна 
политика, вопреки време- 
ните трудности, ке победи, 
зашто таа одговара не само на 
неговите сопствени интереси, 
но и на интересите на сите 
миролюбиви и слободолюбиви 
народи".

Сабота
18 юни 1966 г.

во Унгария примерно 85 про
центи од продукцията се осу- 
штествува по тврди цени. По
сле реформата се предлага 
тврдите цени да бидат рас- 
пространени примерно на 22 
проценти од продуктите и уш
те 20 проценти од продуктите 
ке имаат максимална грани
ца; 29 проценти од продуктите 
ке имаат минимална и макси
мална граница и 29 проценти 
од продуктите ке се реализи- 
раат по слободии цени. Цените 
ке бидат диференциоровани и 
на мети продукти во зависност 
од нивното качество и други 
фактори. Со други зборови, 
продукти со подобро качество 
и сврзани со модата кесе дви
жат околу максималните и 
слободиите цени и повеке ке 
зависат од бараньето.

Унгарските економисти дой
доа до изводот, дека денес кон- 
тролот над цените носи форма
лен карактер. Ако цените во 
текот на 5—6 години ке си 
останат неизменими, во истото 
време как производствените 
расходи се сократуваат, прет
приятията дури и при нама
луванье на баранията кон о- 
вие или оние продукти ке мо- 
жат да получат значителен 
профит, истовремено производ
ството на нови стоки често 
отрицателно ке се одразува 
врз доходноста на претприя- 
тието.

Денес става збор само за 
почетокот на реформата на 
цените. После како биде при
мена реформата ке работаат 
60—70 комисии во страната за 
постояното регулиранье на 
цените. В.С.



Висока награда за 
поетот Лаело Наги

По повод 24 май — Празни- 
кот на славянската писменост 
и народната култура, Прези- 
диумот на Народното собрание 
на" НРБ награди 21 преводачи 
на бугарска художествена ли
тература од социалистичките 
страни. Мегю наградените е и 
Лаело Наги, еден од найвид- 
нпте современи унгарски пое
ти. Той е награден со орденот 
„Кирил и Методи"—прва сте
пен.

Лаело Наги е роден през 
1925 година во село Фели- 
ньоисказ, округ Ноград. По
сле завршуваньето на колеж 
во град Папа, од 1946 до 1949 
година следвал изобразително 
искуство и философия . Сти- 
ховй пише од ранска возраст. 
Неговиот талеит се проявува 
со еднаква сила како во ори
гиналните, така и во превод
ните стихови. Уште како сту
дент преведува некои бугарски 
народни песни. Од 1949 годи
на на неколку пати отива како 
стипендиант во Бугария, за да 
го изучува бугарскиот язик.

През 1949 година излегува 
првата стихозбирка на Лаело 
Наги „Болката исчезва". През 
1952 година за стихозбирката 
„Артилеристи" получил на
градата „Йожеф Атила", през 
1954 година за „Сабли и гус
ли" — превод на бугарски на
родни песни— получува за 
втори пат награда „Йожеф 
Атила". На следвачката годи
на за стихозбирката „Годени
цата на солнцето" получува 
одново награда „Йожеф Ати
ла". Многу добро се посрет- 
нати неговите стихозбирки 
„Убавината на неделата" (19- 
55) и „Осланен майски фести
вал" (1958). Крупно негово 
дело е антологията на бугар- 
ската народна песна „Соко
лова крв", коя содржува 10. 
000 стихови, наградена од из
дателство „Магветьо". Мина
тата година той издаде и Ан
тология на бугарската лири
ка—од Ботев до современите 
млади поети.

Оваа година Лаело Наги 
получи премията „Лайош Ко- 
шут".

Освен од бугарски, той пре
ведува од испански, френски, 
англиски, советски и многу 
други поети. Сега е редактор 
во в-к „Елет еш иродалом" 
(„Живот и литература")

Од Лаело Наги во НРБ се 
преведени поемите „Бисерна 
пола", „Жасмин", „Зелениот 
Ангел" и многу други стихо
творения. ’ В.С.

Жестоката колониална вой
на, коя што португалските ко
лонизатори водат против на
родите на Ангола, Мозанбик и 
„Португалска" Гвинея, при- 
нудува стотици илядн жители 
на тие колонии да бараат убе- 
жиште во соседните африкан
ски држави. Според податоци 
на Секретариатот на ООН, пу
бликувани неодамна, потокот 
бежанци продолжува да расте. 
Во Конго (Леополдвил) сега 
се нзмерваат кон 600.000 бе
жанци од Ангола, во Сенегал 
— 50.000 бежанци од „Пор
тугалска" Гвинея, во Танза
ния—12.000 бежанци од Мо
занбик.

М у з и к а та  го  о б ла го р о дув а  ч о в е к о т
Разговор со Золтан Нодай

Кога човек посетува дом на 
многу извесен творец, секогаш 
очекува да види нешто особе
но, нешто поразлично од позна
тите му жилишта. Во домот на 
Золтан Кодай, еден од найголе- 
мите композитори на нашето 
време, немаше ништо особено. 
Найкарактерно може би бе
ше, дека немаше ништо изли
шно, ништо, коешто да не е на 
местото си...

На прашаньето ми, работи 
ли сеуште и какви се твореч- 
ките му планови, 84-годишни- 
от композитор малку учудено

т е а т р и т е  о т и в а а т  п р и  г л е д а ч и т е
По стара традиция со настап- 

ваньето на летото театрите во 
СССР излегуват на гастроли 
во провинцията. Таа година 
найголемите театрални колек
тиви во Москва, Ленинград и 
столиците на другите републи
ки ке престоюваат на новите 
строежи во Сибир и|ке ги по
кажат своите претстави пред 
металурзи, нефтоиследователи 
и миньори. Во летните гастро
ли ке земаат учество 85 дра- 
матички и оперно—балетни 
театри. Многу од областните

театри ке ги даваат своите 
спектакли во селските реони.

Театарот „Моссовет" ке 
гостува во Свердловск, Цен- 
тралниот театар на Советската 
армия— во Челябинск, Сверд
ловск и Новосибирск, Малий 
театар — во Волгоград. Дра- 
матичниот театар „К. Стани- 
славски" ке изнесе претстави 
во Воронеж и Ростов, а теа
тарот „Гогол" — во Иркутск 
и Красноярск.

Некои театри ги започнаа 
своите летни претстави.

Маките на нултурата во Порто Рико
Прашаньето за даванье от

пор на завоевателните стреме
жи на янките во латиноамери
канските страни се поставува 
од многу прогресивни и демо
кратични интелектуални сре
ди. Тоа е и една многу често 
сретвана тема по страниците на 
редица списания и вестници, 
како и во некои критични и 
историко—културни иследу- 
вания, што излегуваат во тие 
страни.

Той вопрос е подигнат со
известна острота и во новата 
специална книшка, посветена 
на Латинска Америка, од ар
жентинското литературно сп. 
„Сур" („Юг"), коешто изле
гува веке 35 години во Буенос 
Айрес под директорството на 
видната аржентинска писател
ка Викториа Окампо.

Прави впечаток, дека наред 
со редица истакнати писатели, 
како перуанецот Салазар Бон- 
ди, уругваецот Анхел Рама, 
кубинецот Алехо Карпен-

учебната година заврш и

През оваа учебна година во 
осмолетката на с. Белоянис, 
во неколку училишта на унгар
ската столица, во Мишколц и 
Печ десетки деца на наши со- 
народннци го завршия основ
ното си образование. Повеке- 
то од нив ке следваат во раз
лични стручни школи, а еден 
голем брой младичи и девойки 
ке постапат во гимназии и тех
никуми. Во сито наши училиш
та учебните резултати година- 
ва се задоволителни. Голем е 
бройот на оние ученици, кои 
што получия удостоверение за 
завршено начално образование 
со општа оценка „добар", 
„многу добар" или «одличен".

Минатата сабота во нашето 
будапештанско основно учи- 
лиште „Манолис Глезос" се 
состои торжествено собрание 
со учеството на воспитниците, 
учителскиот персонал и роди
телите. При откриваньето на 
собранието говори директор
ката Ласлоне Груз. Таа со 
зборови на задоволство говори 
за работата на учителите, за 
прилежноста на учениците и 
помошта на родителите. След 
тоа беа раздадени на воспит
ниците удостоверенията за за- 
вршена учебна година. Н а 
с н и м к а т а :  Трогателни
моменти при раздаваньето на 
удостоверенията во училиште 
„Манолис Глезос".

тиер, парагваецот Роас Бас- 
тос и др., коишто оцртуваат 
интересни моменти од нивната 
национална литература, уче- 
ствуваат и двете порторикан- 
ски писателки Нилита Висенте 
Гастон и Мариа Тереса Бабин, 
со колективната им статия 
„Положбата во Порто Рико". 
Й двете авторки изнесуваат 
проблеми, сврзани со маките 
и тревогите на една национал
на култура и литература, коя- 
што по найразлични начини 
е спирана од янките. Макар и 
внимателно, тие достойно зая- 
вуваат: „Порториканскиот пи
сател секогаш бил '„компро
метиран" поради борбата му 
во заштита на своята родина. 
Во нашата литература оддам- 
на се чувствува несигурноста, 
смутеноста, двусмислието по
ради политичките услови, по- 
стояното унижение, во коешто 
се намерва страната, безраз
личието, насадвано по най- 
различни форми, искуственото 
оддалечуванье од другите ла
тиноамерикански народи...Но 
никогаш не исчезнал стреме- 
жот на еден народ, чии идеали 
за култура не се манифести- 
раат извон семейството на ла
тиноамериканските народи".

Имината на тие автори се 
известни во современата ли
тература на нивната малка ро
дина, коя живее уште под ко- 
лониалниот гнет. Нилита Га
стон е директор на литератур
ното сп. „Асоманте", коешто 
веке излегува неколку годи
ни и околу коешто се обедине- 
ти едни од найдобрите писате
ли на Порто Рико, макар нив- 
ните произведения да имаат 
често одвлечен язик, поради 
колониалните „културни" за
кони на янките. А Мариа Ба
бин е долгогодишна литера
турна критичка, редовна со- 
трудничка на сп. „Асоманте" и 
други латиноамерикански из
дания. Таа е авторка на такви 
литературно—критични книги 
како,, Поетичниот свет наГарсиа 
Лорка", „Панорама на порто- 
риканската култура" и др.

одговори:
— Никой нема право да го 

яде лебот си напразно. Но, за 
планови не милвам да говорам. 
Зашто ли? Ами ако не се осу- 
штестват. Нека приетите и 
признати произведения на 
човекот да говорат за планови
те му.

— Как го гледате местото на 
музиката во целостниот оп- 
штествен и културен развиток 
во нашата епоха, кога техни
ката се развива се побрзо и 
окажува се помногустранско 
влияние врз одделната лич
ност и целото општество?

— Ние сакаме да го научиме 
целото општество да я разбира 
и сака музиката. Во Унгария 
досега се организирани над 
100 училишта, во коишто де
цата освен обичната програма 
изучуваат музика по шест ча
са седмично, т.е. секой ден по 
еден час.

Развитокот на техниката во
ди до извесен едностранен раз
виток на човекот. Докако чо
век уште не станал сам маши
на, неопходно е да се научи да 
пее, да се радва и насладува на 
животот, да я  сака и цени му
зиката и искуството.

Кога бев во Америка, ми 
зададоа прашанье: само во 
комунистичките страни ли мо- 
жат да се организираат масови 
музикални училишта? Одго- 
ворив — да, дотогаш, докако 
капиталистичките држави не 
разберат, дека музиката е неоп- 
ходна на човекот така, како 
читаньето и писмото...Насекаде 
можат да се сретнат образова
ни и културни лугье, кои што 
во истото време не разбираат 
ништо од музика. Тие се бедни 
во извесен однос...Ние сакаме 
да се приведат во рамновесие, 
да се хармонизираат одделните 
гранки од науката, културата 
и образованието на совреме- 
ниот човек. Но засега сме само 
во почетокот. Во Унгария фак- 
тички работаме од 15 години 
наваму во таа област, со таа 
амбиция.

За создаваньето на едно му
зикално произведение тален- 
•гот и трудот се еднакво важни. 
Има доста лугье, кои што до
бро я  изучиле техниката на 
композираньето. Работата е 
таму, дека не кажваат ништо

ново. Сопствено тоа е како во 
литературата.

— Кога почувствувавте, дека 
тоа, коешто создавате, е не
што, заради коешто си струва 
да се работи и понатаму?

— Дека е творец, човек не 
може да почувствува за една 
минута. Тоа чувство идва бав
но, постепено, заедно со тво- 
рештвото, во одот на упорита 
работа. Найдоволен од себе 
си бев, кога што бев на четири 
— пет години. Тогаш испитував 
найголема радост од сопстве- 
ните си работи, кои што мо- 
жев да ги пеам сам. Покасно 
започнав да ставам се помалку 
доволен од себе си. Секогаш 
намерував во произведенията 
си нешто, коешто може да се 
направи и подобро.

— Какво е мнението Ви за 
джазовата музика?

— Джазот, како и многу 
други моди, како е дошол, та
ка и ке си отиде. Секой нов 
моден танц требува и соодвет- 
на своя модна музика.

— Што би можевте да кажете 
за музиката и борбата за мир 
и дружба мегю народите?

— За сожаление, и найдобра- 
та и гениална музика може 
да биде заглушена од орудия- 
та. Но призванието на човекот 
е мирниот созидателен труд, 
а не уништожението. Ми се 
чини, дека на лугьето оддам- 
на им е омразнала музиката 
на войната. Поголемата част 
на светот не сака да слуша за 
неа. Све зависи од тоа, дали ке 
може да биде обуздано тоа 
малцинство, коешто е заинте
ресовано од войната и я бара.

Ст. Радев

Н е р уш и м  сою з со К П С С
„Нерушим союз ги сврзува 

Германската обединета социа- 
листичка партия и Унгарската 
социалистичка работничка пар
тия со КПСС"—заяви првиот 
секретар на ЦК на ГЕСП и 
претседател на Државниот со- 
вет на ГДР В. Улбрихт, го
ворейки деновиве на приемот 
во чест на унгарската парти- 
ско—правителствена делега
ция, кояшто беше на посета во 
ГДР.

„Двете наши партии се ра- 
ководат од тоа, дека односот 
кон Советскиот союз секогаш 
бил и ке биде пробен камен за 
социалистичкиот интернаци- 
онализам, каза той. Ние ги 
поткрепуваме безусловно ре
шенията на X X I11 конгрес 
на КПСС, кои што се извонред- 
но важен придонес за укрепу- 
ванье на единството и сплоте- 
носта на мегюнародното ко- 
мунистичко движенье од вре
мето на московското совешта-

ние на претставители на ко
мунистичките и работничките 
партии през ноември 1960 г,"

„Неопходноста од единство 
на целото комунистичко и 
работничко движенье става се 
поналожителна пред лицето на 
престапната агресия на аме- 
риканскиот империализам во 
Виетнам—потцрта Улбрихт. 
Отказот од единодейство во 
борба против империализмот 
не може да биде оправдан со 
ништо".

Во одговорот си првиот се
кретар иа ЦК на УСРП Янош 
Кадар заяви, дека унгарската 
општественост я следи со рас- 
тачко внимание борбата на 
германскиот народ.

Унгарскиот народ, кой што 
изградува социализмот и же
лае траен мир, потцрта той, я 
поткрепува надворешната по
литика на Германската демо
кратична република.

300 години бароков парк
През летото на оваа година 

ке се чествува 300—годишни
ната од изградуваньето на 
еден од найголемите и убави 
барокови паркови во Европа — 
големиот парк во Хановер— 
Херен хаузен. Сред водоско
ците, статуите и растителните 
орнаменти тука ке се состои 
балетен фестивал, чий блесок 
ке затемни сите досегашни ба

летни претстави во Херенхау- 
зен. Повеке од 200 артисти ке 
исполнат барокови балети. 
На „сцената" со површина од 
15.000 квадратни метри ке се 
яват коняри во историски ко- 
стуми. Празничната илумина- 
ция ке заврши со фойерверки 
во стилот на она време.

На откритата сцена во пар- 
кот и во бароковата зала на

галерията во паркот ке бидат 
изнесени пиеси од епохата, 
кога што паркот бил строен, 
како и опери, кои што биле 
претставувани на петата сце
на скоро после изградуванье
то й. Во програмата на фести- 
валот ке учествуваат и теата
рот Дротнингхолм од Швеция 
со операта „Люнеста нел' амо- 
ри" од А. Скарлати, орксста- 
рот на салцбургскиот Мо- 
цертеум од Австрия, групата 
„Салтайр сингърз" од Англия.

СТОТИЦИ 0 Л Я Д И  Б Е Ж А Н Ц И
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διο δέν συζητηθεί τις προσεχείς 
δνό βδομάδες.

"Οπως είναι γνωστό ή συζήτηση 
τον νομοσχεδίου Αναβλήθηκε ύ
στερα από αξίωση τής ΕΡΕ.

Οί ίδιες πληροφορίες άναφέρουν 
ΰτι οί σχέσεις κυβέρνησης καί ΕΡΕ 
παρουσιάζουν νέα οξυνση. Πολλά 
μετριοπαθή στελέχη τής ΕΡΕ αξιώ
νουν όπως τό κόμμα τους απαγκι
στρωθεί από τά άνάκτορα. 'Η  
στάση τους αυτή προκαλεϊ την 
αγανάκτηση των παλατιανών κύ
κλων. Είναι ενδεικτικό ότι ο γνω
στός παλατιανός Ποταμιάνος, μι
λώντας σέ διάρκεια γεύματος ατό 
ξενοδοχείο «Μεγάλη Βρεταννία» 
έπιτέ&ηκε κατά τής ΕΡΕ καί τον 
αρχηγού της.

Ό  πρωθυπουργός κ. Στεφανό-

ΧΟΝΤΡΟΕΙΛΕΙΣ ΠΡΟΣΠΑΘΕΙΕΣ ΑΝΤΙΠΕΡΙΣΠΑΣΜΟΥ
Ό  δημοκρατικός Τύπος καταγ

γέλλει ότι στρατιωτικά αυτοκίνητα 
κινητοποιήθηκαν γιά τό σκόρπια μα 
προκηρύξεων καί φέϊ βολών των 
παρακρατικών οργανώσεων ατό 
δρόμο Αθήνας —Ναυπλίου. Συγ
κεκριμένα, στρατιωτικά αύτοκίνη-

πουλος άνήλθε προχτές ατά ά
νάκτορα καί συνομίλησε μέ. τό βα
σιλιά.

’Επίσης στά ανάκτορα άνήλθε 
καί ό κ. Γαρουφαλιάς.

Οί συνομιλίες αύτές τοϋ βασιλιά 
μέ τούς κ. Στεφανόπουλο καί Γα
ρούφαλλά συνδέονται άμεσα μέ τήν 
νέα οξυνση τών αντιθέσεων ατό 
κυβερνητικό στρατόπεδο καί μέ 
τήν προσπάθεια έξεύρεσης διεξόδου.

"Υστερα άπό τόν άρηχγό τής 
ΕΡΕκ. Κανελλόπουλο καί ό Αρχη
γός τών Προοδευτικών κ. Μαρκε- 
ζίνηςεϊχε προχτές συνάντηση μέτύν 
κ. Στεφανόπονλο. Σέ δηλώσεις πού 
έκανε μετά τή συνάντηση αυτή 
είπε ότι είναι αντίθετος πρός τό 
νομοσχέδιο περί μονιμοποιήσεως 
τών εκτάκτων ύπαλλήλων.

τα τύπου «Μερσεντές» κατά τή 
διαδρομή τους άπό τήν Αθήνα στό 
Ναύπλ.ιο σκόρπισαν μεγάλες ποσό
τητες προκηρύξεις τών λεγάμενων 
συνεργαζομένων εθνικών όργανώ- 
σεο>ν μέ συνθήματα πού στρέφον
ταν κατά τον ΚΚΕ, τής ΕΔΑ, τών 
Λαμπράκηδων καί τοϋ δημοκρα
τικού μετώπου.

Δημοκρατικοί κύκλιοι, σχολιά
ζοντας τό γεγονός, παρατηρούν 
ότι πρόκειται γιά χονδροειδείς καί 
όλοφάνερες προσπάθειες Αντιπε
ρισπασμού στις Αγωνιστικές Εκδη
λώσεις τοϋ λ.αοϋ πού έχουν εξαγ
γελθεί γιά τις Ιό τοϋ Ιούλη.

Είναι γελασμένοι ώατόαο'οί ορ
γανωτές τών Αθλιοτήτων αυτών, 
τονίζουν οί ίδιοι κύκλοι, αν νομί
ζουν ότι θά φοβήσουν τις δημο
κρατικές δυνάμεις καί θά τις υπο
χρεώσουν νά παραιτηθούν άπό τήν 
Ανυποχώρητη Απόφασή τους νά έ- 
πιβάλονν τήν αποκατάσταση τής 
δημοκρατικής όμαλότητας.

Ό  κ. Μαύρος υπέρ 
ΐής άπλης άναλογικης

Στήν εφημερίδα «Τό Βήμα» δη
μοσιεύτηκε τήν περασμένη Τρίτη 
τό δεύτερο άρθρο τον κ. Μαύρου, 
πού όπως είναι γνωστό παραιτή
θηκε Από διευθυντής τής Εθνικής 
Τράπεζας τής Ελλάδας, προκειμέ- 
νον νά πολιτευθεί.

Στό άρθρο αυτό τονίζεται ότι οί 
ίκλογές μέ Αναλογική είναι τό πρώ
το βήμα πού θά έπαναφέρει τή χώ
ρα στό δρόμο τής όμαλότητας. 'Η  
άμεση προσφυγή στις εκλογές, γρά
φει, μέ υπηρεσιακή κυβέρνηση καί 
μέ τό σύστημα τής Απλής Αναλογι
κής άποχτά προετεραιότητα νψί- 
στης εθνικής σημασίας.

Εξάλλου, όπως άναφέρουν οί 
πληροφορίες άπό τήν Αθήνα στά 
δημοκρατικά κόμματα συζητεί- 
ται τό αίτημα νά συγκληθεί έκτα
κτα ή Βουλή γιά νά ψηφίσει τόν 
εκλογικό νόμο τής Απλής αναλο
γικής καί νά συζητήσει τά μεγάλ.α 
προβλήματα πού βρίσκονται σέ κρί
σιμο σημείο, οπούς τό Κυπριακό, 
τό οικονομικό, τών δημοκρατι- 
τικιον Ελευθεριών καί άλλ,α.

ΕΝΏ Σ Τ Η  Β Ο Υ ΛΗ  Σ Υ Ζ Η Ί Ο Υ Ν Τ Α I  ΟΙ Ν Ε Ο Ι  ΦΟΡΟΙ  ΑΠΟ  
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ΔΙΕΥΡΥΝΣΗ ΤΗΣ ΦΟΡΟΔΙΑΦΥΓΗΣ

1^59 64 στά δηλωθέν γ ιά  φορολόγηση εισόδημα οΐ μισ&ω
τοί παρουσίαοαν αύξηση κατά 77% και οίέμ-ττοροβιαμήχα/ο! 

κατά 29%.

(Συνέχεια Απ’ τήν 1η σελίδα)
κοινωνική δικαιοσύνη , τήν. πρό
οδο καί τήν έθνική περηφάνεια.

Στις δημοκρατικές αύτές συγ
κεντρώσεις δ λαός θά δηλώσει γιά 
άλλη μιά φορά τήν Ανειρήνευτη 
Αντίθεσή του στό παλατιανό πρα
ξικόπημα καί θά διατρανώσει τήν 
άκαμπτη Απόφασή του νά εντείνει 
τήν ένιαία πάλη τον γιά νά Επιβά
λει τήν Απομάκρυνση τής αύλικής 
κυβέρνηση καί τή διενέργεια έλεύ- 
θερων έκλογών άπό υπηρεσιακή 
κυβέρνηση τής εμπιστοσύνης όλων 
τών κομμάτων.

Ή  έντεινόμενη αντίθεση τοϋ λαού 
στό παλατιανό πραξικόπημα καί οί 
προετοιμαζόμενες πανδημοκρατικές 
συγκεντρώσεις γιά τις 15 τού Ιού
λη οξύνουν τις Αντιθέσεις στήν κυ
βερνητική παράταξη.

Πληροφορίες πού δημοσιεύτηκαν 
προχτές στόν Τύπο Αναφέρουν ότι 
δ ύφνπουργός τών Οικονομικών κ. 
Λώρας ύπόβαλε τήν παραίτησή 
του, γιατί διαφώνησε μέ τόν 
ύπονργό Οικονομικών κ. Μελά καί 
ότι (? ύπουργός Συντονισμού κ. 
Μητσοτάκης Απειλεί νά παραιτη
θεί, άν τό φορολογικό νομοσχέ-

'Η  άντεργατική κυβέρνηση έθε
σε καί πάλι σέ έφαρμογή τό φασι
στικό μέτρο τής πολιτικής επιστρά
τευσης. Αυτή τή φορά κατά τών τα
χυδρομικών υπαλλήλων, οί δ ποιοι 
είχαν αποφασίσει νά παρατείνουν 
γιά άλλες τρεις μέρες τήν 48ο»ρη 
Απεργία τους πού κήρυξαν προχθές 
σάν" απάντηση στήν Ακαμψία τής 
κυβέρνησης νά ικανοποιήσει τά αι
τήματα τους.

Υπενθυμίζεται ότι οί σιδηρο
δρομικοί έλξης καί κίνησης μέτόν 
επίμονο άπεργιακό τους Αγώνα υ
ποχρέωσαν τήν κυβέρνηση νά άρει 
τό μέτρο τής πολιτικής έπιστρά- 
τευσης.

Υπενθυμίζεται επίσης ότι πριν 
.λίγες μέρες οί Απειλές τής κυβέρ
νησης γιά τήν πολιτική επιστρά
τευση τών τραπεζιτικών καί τοϋ

Αύριο συγκαλείται, ύστερα άπό 
δνό Αναβολές , τό συνέδριο τών Δή
μων καί Κοινοτήτων γιά τή συζή
τηση τών φλεγόντων προβλημάτων 
τής Τοπικής Αύτοδιοίκησης.

Ή  κυβέρνηση Ανήσυχη Από τήν 
εξέγερση τών δημοτικών καί κοι
νοτικών συμβουλίων κατά τής άν- 
τιδημοκρατικής πολιτικής της, 
προσπαθεί νά δημιουργήσει τήν 
έντύπωση ότι βιάζεται νά δώσει 
λύση στα ζητήματα πού Απασχο
λούν τής Αύτοδιοίκηση.Γιά τό σκο
πό αυτό Ανακοινώθηκε ότι τά σχε
τικά μέτρα θά Εξαγγελθούν ώς τις 
26 τον ’Ιούνη. Ταυτόχρονα κινητο
ποιήθηκε καί τό παλάτι μέ τήν

(Συνέχεια Απ’ τήν 1η σελίδα) 
γαλύτερη είναι ή Αναλογία τοϋ προ
σωπικού διεκπεραίωσης. Αύτό οφεί
λεται ότι στό μεγαλύτερο μέρος 
τους οί τεχνικοί επιδιώκουν νά το
ποθετούνται σέ επιχειρήσεις τής 
Βουδαπέστης.

Πολύ χαρακτηριστική εικόνα δί
νει δ Αριθμός τών εργαζομένων πού 
Αναλογούν σέ μιά ώρα δουλειάς τοϋ 
προσωπικού διεκπεραίωσης. Υ 
πάρχουν επιχειρήσεις πού σέ μιά 
ώρα δουλειάς διεκπεραίωσης «ΐ’αΛο- 
γοϋν 101—107 εργαζόμενοι, ένώ 
σέ άλλες έπιχειρήσεις Αναλογούν 
μόνο 56—67 εργαζόμενοι. Χρει
άζεται επίσης νά γίνει Ιδιαίτερη έ
ρευνα γιά να βρεθούν οί αίτιες πού 
όδήγησαν ώστε πολλές επιχειρή
σεις τήν περίοδο 1963—65 νά αυ
ξήσουν μέ γρηγορότερους ρυθμούς 
τόν αριθμό τών ελεγκτών, τών ά- 
ποθηκάριων, τών γραμματέων καί 
των δακτυλογραφιών, Απ’ ότι ανξή-

προσωπικοΰ τοϋ ΟΤΕ καί ΔΕΗ- 
Π Α Π  έπεσαν στό κενό, γιατί οί ερ
γαζόμενοι τών κλάδων αυτών 
ήταν Αποφασισμένοι νά μήν πει
θαρχήσουν στό φασιστικό μέτρο.

Καθολική έπιτυχία σημείωσε ή 
απεργία τών εργαζομένων τής 
επιχείρησης Άλατίνι τής Θεσ
σαλονίκης. Αίτημα τών Απεργών 
ήταν ή καταβολή τών ημερομισθίων 
σύμφωνα μέ τό Εορτολόγιο.

Τό προσωπικό τής ΥΔΡΕΞ 
κατέβηκε χτες σέ 24ωρη προει
δοποιητική Απεργία μέ αίτημα τήν 
ύπαγωγή του στις διατάξεις πού 
Αφορούν τόν κλάδο τών οικοδό
μων.

Οί εργάτες μετάλλου συνεχίζουν 
τις προετοιμασίες γιά τήν 48ωρη 
Απεργία τους πού αποφάσισαν νά 
κηρύξουν τήν προσεχή Δευτέρα.

πρόσκληση τοϋ βασιλιά πρός τό 
δήμαρχο τής ’Αθήνας κ. Γίλντά, 
πού είναι καί πρόεδρος τής Κεν
τρικής "Ενωσης Δήμων καί Κοινο
τήτων. Οί πιέσεις αύτές φαίνεται 
ότι δέν έ^ιειναν δίχως κάποιο Α
ποτέλεσμα. Είναι ένδειχτικά άπό 
τήν άποψη αυτή όσα δήλωσε σχετι
κά ό δήμαρχος τής Αθήνας κ. 
Πλντάς, ότι δέν θά επιτρέψει τήν 
πραγματοποίηση συνεδρίου στό ό
ποιο θά Επιχειρηθεϊ πολιτική εκ
μετάλλευση άπό τήν κεντροαριστε
ρά καί ότι θά πάρει μέτρα γιά τόν 
περιορισμό τοϋ Αριθμού τών έκ- 
προσώπων πού θά πάρουν μέρος 
ατό αυριανό συνέδριο.

θηκε δ συνολικός Αριθμός τών έρ- 
γαζομένων σ’ αυτές.

Υπερβολική φαίνεται καί ή αύ
ξηση τον αριθμού τον προσωπικού 
τών Κεντρικών Διευθύνσεων στις 
μεγάλες έπιχειρήσεις πού δημιουρ- 
γήθηκαν μέ τήν συνένωση τών επι
χειρήσεων. Ή  αύξηση αυτή ξεπερ
νά τόν Αριθμό πού πρόβλεπε τό 
σχέδιο καί δέν συμβάδισε μέ Ανά
λογη μείωση τοϋ προσωπικού διεκ
περαίωσης στις επιχειρήσεις πού 
Ενώθηκαν καί Αποτελούν τώρα 
έργοστασιακά τμήματα τής κεν*■ 
τρικής, Ενοποιημένης επιχείρησης.

Ή  έρευνα έδειξε πώς στον κύκλο 
Εργασίας τών ύπαλλήλων ύπάρχονν 
πολλές Αναξιοποίητες έφεδρεϊες. 
Στήν Αξιοποίησή τους μπορούν, βέ
βαια, νά βοηθήσουν οί αποφάσεις 
τών Ανώτερων υπηρεσιών, ή εφαρ
μογή τοϋ νέου συστήματος οικονο
μικής διεύθυνσης, δίπλα σ’ αυτά 
όμως χρειάζεται πρώτα Απ’ όλα 
περισσότερη αυτενέργεια. Πρέπει

νά παροτρύνονται οί έπιχειρήσεις, 
ώστε στό καθορισμό τής άπαιτού- 
μενης Εργατικής δύναμης νά απο
καλύπτουν τις νπάρχοναες Εφεδρεί
ες καί νά παίρνουν Ανάλογα μέτρα 
μέ τήν κατάλλ.ηλη χρησιμοποίηση 
τών υλικών κινήτρων, μέ τήν κα
τάργηση τής παραπανήσιας καί πα
ράλληλης Εργασίας, μέ τήν αναθε
ώρηση ολόκληρου τοϋ διευθυντικού 
μηχανισμού. Θά βοηθήσει Επίσης 
στήν μείωση τών γραφειοκρατικών 
μέτρων τών διευθυντικών οργάνων 
καί στά πλαίσια τών δυνατοτήτων, 
ή μηχανοποίηση τής Εργασίας τού 
γραφιείον. Καλό παράδειγμα Απο
τελεί τό «Αένιν Κόχασατ Μιοϋβεκ» 
τό όποιο στά 1965 παρόλο ότι αύ
ξησε σημαντικά τήν παραγωγή του, 
σέ σχέση μέ τόν προηγούμενο χρό
νο, πέτυχε νά μειώσει κατά 70 ά
τομα τόν Αριθμό τοϋ υπαλληλικού 
προσωπικού, μέ ταυτόχρονη μείω
ση τών υπερωριών καί τήν Ακόμα 
μεγαλύτερη μείωση τού αριθμού

Τή στιγμή αυτή πού ή κυβέρνη
ση καί ή ΕΡΕ επιβάλλουν νέα φο
ρολογικά βάρη πάνω άπό 2,5 δισε
κατομμύρια δραχμές, από τήν φο
ρολογική στατιστική Αποκαλύπτε
ται δτι ή φοροδιαφυγή σημείωσε 
καί νέα αύξηση.

Σύμφοίνα μέ τά στοιχεία τής 
Στατιστικής Υπηρεσίας τό εισό
δημα πού δηλώθηκε γιά φορολό- 
γηση στήν περίοδο 1959—1964 δέν 
σημείωσε ουσιαστικά πιό μεγάλη 
αύξηση άπό τήν αύξηση τον έ- 
θνικοΰ εισοδήματος καί οΐ μισθω- 
τοί κατέχουν καί πάλι τήν πρώτη 
θέση στόν πίνακα τον εισοδήματος 
πού δηλώνεται γιά φορολόγηαη καί 
οι έμπορϊοβιομήχανοι τή δεύτερη.

Τό εισόδημα πού δηλώ&ηκε τό 
1964 παρουσίασε αύξηση σέ σχέ
ση μέ,τό 1959 κατά 57,1%. Στήν 
ίδια περίοδο τό καθαρό εθνικό εισό
δημα αϋξήθηκε κατά 49%. Δηλα
δή στήν ουσία τό εισόδημα πού δη
λώθηκε δέν παρουσίασε μεγαλύτε
ρη αύξηση άπό τήν αύξηση τοϋ ε
θνικόν, όπως θά έπρεπε.

’Ά ν κανένας προσέξει άπό κον
τά τις πηγές τοϋ εισοδήματος θά 
διαπιστώσει δτι ή αύξηση τοϋ δη- 
λωθέντος εισοδήματος άπό τούς 
μισθούς φτάνει τό 77,2%(θάπρεπε 
νά είναι 57,1%), ενώ προκειμένου 
γιά τις έμποριοβιομηχανικές επι
χειρήσεις τό ποσοστό αυτό μόλις 
φτάνει τό 29,5%. Οί μισθωτοί εί
ναι Αδύνατο νά διαφύγουν τή φορο
λογία, δπως είναι γνωστό, γιατί 
τό εισόδημά τους συλλ^μβάνεται 
στήν πηγή.

Μιά ακόμα σύγκριση ανάμεσα 
στις δυό κατηγορίες, τών μισθω
τών καί τών εμποριοβιομηχάνων',
δείχνει δτι ή θέση τήν όποια κατέ
χουν σήμερα στόν πίνακα κατανο
μής τοϋ εισοδήματος πού δηλώνε
ται γιά φορολόγηαη είναι εντελώς 
διαφορετική άπό εκείνη πριν άπό 
μερικά χρόνια. Π.χ. οί μισθωτοί 
συμμετείχαν τό 1958 στό συνολικά 
εισόδημα πού δηλώνονταν γιά φο- 
ρολόγηση μέ ποσοστό 32,7% καί 
οί έμπορβιομήχανοι μέ ποσο
στό 40,3%. Τό 1964 οί μισθω
τοί μετέχουν κατά 40,5%, καί οί 
έμπορϊοβιομήχανοι κατά 32,5%. 
ΟΙ μισθωτοί δηλαδή πήραν τή

τών Εργαζομένων σέ μιά σειρά το
μείς.

Ό  αριθμός τοϋ προσωπικού πού 
πλεονάζει μπορεί νά Εξασφαλιθεί 
μέ τόν πιό Απλό καί Ανθρωπιστικό 
τρόπο, άν σταματήσουν προσωρινά 
οί προσλήψεις στους τομείς Εκεί
νους πού παρουσιάζεται πλεόνασμα. 
Μεταθέσεις μέσα στήν ίδια Επιχεί
ρηση καί Ανάμεσα σέ επιχειρήσεις 
μπορούν νά επιταχύνουν τό προτσές 
αύτό. Απολύσεις μόνο σέ έσχατη 
ανάγκη μπορούν νά γίνονται κατά 
πρώτο λόγο αύτών πού παραβιά
ζουν τήν πειθαρχία ή τών άκατάλ- 
ληλων γιά τήν δοσμένη δαυλιά.

"Αν καί μιλήσαμε μόνο γιά τούς 
υπαλλήλους στήν βιομηχανία αυτό 
δέν σημαίνει ότι καί σέ άλλους το
μείς δέν χρειάζεται νά παρθονν 
Ανάλογα μέτρα.

(Ά π ό  τό άρθρο τον ΠΑΛ  
ΜΠΑΝΓΚΙ, Τμηματάρχη τον υ
πουργείου Εργασίας πού δημοσι
εύτηκε στή «Νίπσαμπατσακ».

θέση τών Εμποριοβιομηχάνων καί 
αυτοί κατέβηκαν στή θέση τών μι
σθωτών.

Στά στοιχεία Εξάλλου τής Στα
τιστικής Υπηρεσίας πού δόθηκαν 
σέ δημοσιότητα παρατηρούνται 
τά Εξής, σχετικά μέ τήν κατα
νομή τοϋ είσοδήματος.

Στήν περιοχή τής πρωτεύουσας 
δηλώθηκαν πάνω άπό τά 71% τοϋ 
είσοδήματος άπό οικοδομές, μι
σθωτές υπηρεσίες καί κινητές Αξίες. 
Αύτό δείχνει ότι είναι πολύ αι Ί 

ση ή κατανομή τοϋ είσοδήματος 
Ανάμεσα στήν προπεύουαα καί τήν 
υπόλοιπη Ελλάδα. Τό 1964 στήν 
πρωτεύουσα μέ τό 20% τοϋ πληθυ
σμού τής χώρας υποβλήθηκε τό 
60% τών φορολογικών δηλώσεων, 
οί οποίες κάλυπταν τό 70%τον συν
ολικού εισοδήματος πού δηλώθηκε 
γιά φορολόγηση.

Ό  πλούτος είναι συγκεντρωμέ
νος στήν πρωτεύουσα. Ή  Αντίθε
ση μέ τήν υπόλοιπη χώρα είναι πο
λύ μεγάλη. Αύτό φαίνεται καί άπό 
μιά άλλη σύγκριση: Εκείνοι πού 
δήλωσαν οικογενειακό εισόδημα με
γαλύτερο άπό ένα εκατομμύριο 
δραχμές ήταν τό 1964 239 πρόσω
πα σέ ολόκληρη τήν Ελλάδα. Ά π ’ 
αυτούς μόνο 23 πρόσωπα έκαναν 
φορολογική δήλιυση σέ περιοχές έ
ξω άπό τήν πρωτεύουσα.

Ά πό  τή μελέτη Επίσης τών φο
ρολογικών κλιμακίων βγαίνει ένα 
άλλο Ενδιαφέρον συμπέρασμα: Ε 
κείνοι πού δήλωσαν οικογενειακό 
εισόδημα πάνω από 400 χιλιάδες 
δραχμές, ήτοι 33 χιλιάδες τό μή
να έφτασαν τό 1964 σέ 2.193.

"Ενας άλλος δείχτης σχετικός μέ 
τή φοροδιαφυγή είναι τό γεγονός 
ότι άπό τά 2 εκατομμύρια οικογέ
νειες στήν Ελλάδα μόνο 118 χιλιά
δες υποβάλλουν δήλωση γιά εισό
δημα μεγαλύτερο από 60 χιλιάδες 
δραχμές τό χρόνο. Καί τό όριο αυτό 
τών 60 χιλιάδων είναι τό μέσο οι
κογενειακό εισόδημα στή χώρα μας 
γιά τό 1963.

Τό έγκυρο περιοδικό «Οικονομι
κή Πορεία», σχολιάζοντας τό θέ
μα τής φοροδιαφυγής, παρατηρεί 
Ανάμεσα στ’ άλλα: ΓΗ  φορολογία 
τοϋ είσοδήματος φυσικών προσώ
πων δέν Εξασφαλίζει ούτε τό 7% 
τών εσόδων τον δημοσίου .από Ελ
ληνικές πηγές. Ά ν  τό κράτος απο
φάσιζε νά θυσιάσει τό 1,6% τών ε
σόδων του Από Ελληνικές πηγές, θά 
απαλλασσε άπό τήν υποχρέωση νά 
υποβάλουν δηλώσεις 210 χιλιάδες 
άτομα, ήτοι τό 81% Απ’ αύτούς πού 
νπόβαλαν δηλώσεις τό 1964, πού 
σννεισέφεόαν, όμως μόνο κατά τό 
24% στήν Απόδοση τον φόρου αυ
τού. Αύτό θά έδινε Επίσης τήν δυ
νατότητα στις φοροτεχνικές υπηρε
σίες νά Ασχολούνται μέ τήν παρα
κολούθηση Ενός μικρού σχετικά α
ριθμού φορολογουμένων, καί έτσι 
θά καταπολεμούνταν καλύτερα ή 
φοροδιαφυγή καί τελικά καί ή από
δοση τοϋ φόρου θά μεγάλωνε καί ή 
φορολογική δικαιοσύνη θά άποκα- 
θιστοϋνταν.

Ή  φορολογία τοϋ είσοδήματος 
στήν 'Ελλάδα, γράφει σέ σχετικό 
άρθρο της ή «Λύγή», Αποτελεί μιά 
άπό τις μεγάλες πληγές τον τόπου 
μέ οικονομικές, κοινωνικές καί ή- 
θικές συνέπειες. Κατάντησε νά εί
ναι φορολογία πού βαρύνει μόνο 
τούς μισθωτούς καί λίγους άλλους. 
Καί όσο θά Αντιμετωπίζεται μέ τήν 
ϊδια νοοτροπία, τόσο πιό βαριές οι
κονομικές , κοινωνικές καί ηθικές 
συνέπειες θά έχει.

ΑΓΡΙΟ ΣΥΝΕΡΧΕΤΑΙ

ΤΟ ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΔΗΜΩΝ
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ΤΟ ΚΥΠΡΙΑΚΟ

ΕΝΤΑΣΗ
ΤΗΣ ΔΡΑΣΗΣ ΤΩΝ 
ΤΡΟΜΟΚΡΑΤΩΝ
Δημοσιογραφικές πληροφορίες 

από τή Λευκωσία αναφέρουν Άτι μέ 
την υποστήριξη τής ’Άγκνρας οί 
Τουρκοκύπριοι ανοίγουν χαρακώ
ματα στην Πάφο καί παίρνουν μιά 
σειρά Άλλα μέτρα, πού συντελούν 
στην ένταση τής κατάστασης. Ε 
πίσης ό τουρκοκνπριακός Τύπος 
εκτόξευσε απειλές κατά τών 'Ελ
λήνων καί Απευθύνει έκκληση πρός 
τήν τουρκική κυβέρνηση νά ενεργή
σει στρατιωτική απόβαση στήν Κύ
προ γιά νά επιβάλει τή διχοτόμηση. 
Αποκαλύπτεται δτι οι Τούρκοι 
μετέφεραν κρυφά στήν Κύπρο με
γάλες ποσότητες όπλων καί πυρο- 
μαχικών.

Ό  Κύπριος υπουργός τών Ε 
ξωτερικών Κυπριανού συναντή
θηκε μέ τούς εκπροσώπους τον 
ΟΕΕστήν Κύπρο καί ζήτησε νά 
παυθούν μέτρα γιά νά σταματήσουν 
οί προκλήσεις τών Τούρκων σωβινι
στών.

Παράγοντες τής κυπριακής πρω
τεύουσας, Αναφερόμενοι στά προ
κλητικά μέτρα τών Τούρκων σωβι
νιστών, τονίζουν Άτι διαφεύστηκαν 
γιά Άλλη μιά φορά οί ισχυρισμοί 
τής ανλικής κυβέρνησης Άτι ό έλ- 
ληνοτονρκ.ικός διάλογος θά συμ- 
βάλει στήν αποκατάσταση τής ήσυ- 
χίας τού νησιού.

ΣΤΟ ΒΙΕΤΝΑΜ

ΣΦΟΔΡΟΤΑΤΕΣ ΜΑΧΕΣ 
ΕΧΟΥΝ ΑΡΧΙΣΕ! ΑΠΟ ΤΗΝ ΤΕΤΑΡΤΗ

ΕΧΕΔΙΑΖΟΥΝ 
ΠΟΛΙΤΙΚΕΣ ΛΟΛΟΦΟΝΙΕΣ

Ί Ι  εφημερίδα «Χαραυγή» τής 
Λευκωσίας καταγγέλλει Άτι οί ιμ
περιαλιστές καί τά όργανά τους 
σχεδιάζουν πολιτικές δολοφονίες 
αριστερών καί δεξιών στήν Κύπρο 
μέ σκοπό νά ρίξουν τόν κυπριακό 
λαό σέ Αλληλοσπαραγμό γιά τή 
διευκόλυνση τών διαμελιστικών τους 
σχεδίων καί επιβολή νατοϊκής λύσης 
στο Κυπριακό.

'Η  «Χαραυγή» γράφει Άτι έχει 
συγκεκριμένες ενδείξεις γιά τά σχέ
δια αυτά καί καλεϊ τόν κυπριακό 
λαό νά εντείνει στο έπακρο τήν 
επαγρύπνησή του γιά νά ματαιώ
σει τά εγκληματικά σχέδιά τών έ - 
χθρών του.

’Λπό τήν Τετάρτη τό πρωί 
σφοδρότατες μάχες διεξάγονται 
στή λεγάμενη άποστρατικοποιημέ- 
νη ζώνη τού Νότιου Βιετνάμ, βό
ρεια τής πύλης Κούγκ Τρί, άνά- 
μεσα στις δυνάμεις τού Απελευθε
ρωτικού στρατού καί τις δυνάμεις 
τών Αμερικανών επιδρομέων. Στις 
μάχες αυτές παίρνουν επίσης μέρος 
καί δυνάμεις τον κυβερνητικού 
Στρατού τής Σαϊγκόν. Τό σύνολο 
τών δυνάμεων πού έχει έμπλακεϊ 
στόν αγώνα ξεπερνάει τις 6 χιλιά
δες άνδρες. Σύμφωνα μέ εκπρό
σωπο τής κυβέρνησης τής Σαϊγκόν 
οί μάχες αυτές είναι οί μεγαλ.ύτερες 
πού έγιναν στό τελευταίο τρίμηνο.

Οί δυνάμεις τού Πατριωτικού 
στρατού τήν ίδια μέρα, τήν Τετάρ
τη, χτύπησαν αιφνιδιαστικά τήν 
αμερικάνικη βάση 'έλ.ικοπτέρων στό 
Σιύκ Τράνκ. ’Εγκαταστάσεις τής 
βάσης καί αποθήκες καταστράφη
καν καί πολ/.ά έλικόπτερα έπαθαν 
σοβαρές ζημιές.

Οί Αμερικανοί συνέχισαν όλη 
τή βδομάδα τούς εγκληματικούς 
τους βομβαρδισμούς στή Λαϊκή 
Δημοκρατία τού Βιετνάμ, χτυπών
τας πάλι κατοικημένους χοίρους καί 
σκοτώνοντας τόν άμαχο πληθυσμό.

ΟΙ ΒΟΥΛΛΙΣΤΕΣ
Ί Ι  κατάσταση τόσο στή Σαϊγ- 

κόν, όσο καί στό Χονέ δέν έγινε 
ηρεμότερη. Ισχυρές κυβερνητι
κές δυνάμεις κατέλαβαν αυτή τή 
βδομάδα καί τή μεγάλη Παγόδα

τών Βουδδιστών πού αποτελούσε 
τήν τελευταία άκρόπολη τής Αντί
στασης. Μέ τήν ίδια αγριότητα 
πού συμπεριφέρθηκαν μέχρι τώ- 
ρα, τά κυβερνητικά στρατεύματα 
καί συνέλβαν κακοποίησαν τούς 
ιερείς πού ήταν μέσα στήν Πα
γόδα. Κανένα σημάδι δέν υπήρξε 
καί αύτή.τή βδομάδα ότι θά υπάρ
ξει κάπως ύφεση στόν άγάίνα τών. 
Βουδδιστών καί θά έπέλθει συμ
βιβασμός τους μέ τήν κυβέρνηση. 
’Έτσι στήν κυβέρνηση τής Σαϊγ- 
κόν δέν Απομένει παράνά συνεχί
σει καί νά εντείνει τήν άσκηση τής 
πιό Ανοιχτής ένοπλης βίας ενάν
τιά τους,μέ μοναδικό Αποτέλεσμανά 
βαθαίνει τήν κρίση τού άμερικανό- 
δουλ.ου καθεστώτος τού Νότιον 
Βιετνάμ.

Η ΟΥΓΓΡΙΚΗ ΝΕΟΛΑΙΑ
Τήν Πέμπτη τό Απόγευμα δ πρό

εδρος τής Λαϊκής Δημοκρατίας 
τού Βιετνάμ Χό Σ ί Μίνχ δέχτηκε 
στό προεδρικό μέγαρο τήν άντι- 
προσωπεία τής ΚΙΣ πού έφτασε 
στό Χανόϊ, συνοδεύοντας τά φορ
τία ύγεινομικών υλικών, τροφί
μων, εργαλείων καί άλλων χρή
σιμων ειδών πού ή ουγγρική νεο
λαία δώρισε στήν άγων ιζόμενη 
νεολαία τού Βιετνάμ. Ό  πρόεδρος 
Χό Σί Μίνχ παρακάλεσε τήν Αντι
προσωπεία νά διαβιβάσει στήν 
ΚΙΣ καί σέ όλον τόνούγγρικό λαό 
τις ευχαριστίες τού λαού τού Βιετ
νάμ γιά τή μεγάλη βοήθειά τους.

ΣΠΟΥΛΑΙΟ ΓΕΓΟΝΟΣ ΣΤΗ ΛΙΕΘΝΗ ΖΩΗ 
ΟΙ ΣΥΝΟΜΙΛΙΕΣ ΤΟΥ ΝΤΕ ΓΚΩΛΛ 

ΜΕ ΤΟΥΣ ΣΟΒΙΕΤΙΚΟΥΣ ΗΓΕΤΕΣ

ΓΕΝΙΚΗ ΑΝΤΙΔΡΑΣΗ ΣΤΗΝ ΑΜΕΡΙΚΗ

ΤΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ 
ΤΟΥ ΚΚ ΕΠΑ

"Οπως ήδη γράφαμε τήν Τετάρ- 
τη Άρχισαν στή Νέα Ύόρκη οί 
εργασίες τού Χ Υ ΙΙΙ Συνεδρίου τού 
ΚΚ τών ΕΠΑ. Τήν εισήγηση έκαμε 
ό Γενικός Γραμματέας τού Κόμ

ματος Γκούς Χάλ, ό όποιος ανα
φέρθηκε κνριότατα στή διαρκώς 
αύξανόμενη αντίσταση τοΰ Αμε
ρικάνικου λαού στήν επιθετική πο
λιτική τής κυβέρνησης. Τόνισε 
Άτι το σημερινό εκλογικό σύστημα 
τών ΕΠΑ Απαγορεύει τήν ύπαρξη 
κομμουνιστών υποψήφιων σέ 38 
πολιτείες. Ό  Αγώνας δμως τού 
Κ. Κ. τών ΕΠΑ γιά τή διαφώτιση 
καί γιά τήν οργάνωση τον αμερικά
νικου λαού συνεχίζεται μέ απόλυτη 
πίστη στις Αρχές τού μαρξισμού 
—λενινισμού.

Η ΠΟΡΕΙΑ ΤΟΥ ΠΛΑΝΟΥ 
ΣΤΗ ΒΟΥΛΓΑΡΙΑ

"// Κεντρική Επιτροπή τού Κομ
μουνιστικού Κόμματος τής Βουλ
γαρίας συγκάλεσε τήν περασμένη 
Τετάρτη στή Σόφια άχτίφ οικο
νομικών, τεχνικών καί άλλων στε
λεχών μέ θέμα τήν εξέταση τής πο
ρείας τής οικονομικής μεταρρύθ
μισης. Εισηγητής ήταν ό πρώτος 
γραμματέας, τον κόμματος καί 
πρωθυπουργός Τόντορ Ζίφκοφ. 
Σύμφωνα μέ τήν εισήγησή τον τά 
Αποτελέσματα τής οικονομικής με
ταρρύθμισης ήταν μέχρι τώρα Ικα
νοποιητικά καί τό νέο πεντάχρονο 
πλάνο πραγματοποιείται σ’ όλους 
τους τομείς τής οικονομίας μέ επι
τυχία.

Ή  κυβέρνηση Τζόνσον, γιά νά 
στείλει περισσότερους Αμερικα
νούς νέους στό σφαγείο τού Βιετ
νάμ , υιοθέτησε νέο σχέδιο επιλο
γής τών στρατευσίμων σπουδαστών, 
σύμφωνα μέ τό όποιο μόνο οί νέοι, 
πού έχουν εξαιρετική επίδοση στις 
σπουδές τους, παίρνουν αναβολή. 
Οί βαθμοί τών σπουδαστών δια
βιβάζονται από τά διάφορα εκπαι
δευτικά ιδρύματα ατά στρατολογι
κά γραφεία , τά όποια, Αφού υπο
βάλουν τούς νέους σέ νέα «έξέ- 
ταση», σχετική μέ τις γνώσεις τους 
(!)  Αποφασίζουν τελικά γιά τή τύχη 
τους. Πρόκειται δηλαδή γιά ιερή 
συμμαχία Ούάσιγκτον καί πανε
πιστημιακών άρχών, πού σκοπό έ
χει νά στερήσει τούς νέους Από τή 
μόρφωσή τους, μέ βάση αυθαίρετα 
καί παράλογα κριτήρια.

Εναντίον τής ιερής αυτής σνμ- 
μαχίας έχουν έξεγερθεϊ σύσσωμοι 
οί σπουδαστές καί τό φιλειρηνικό 
κίνημα. Στις 14 καί στις 21 Μαΐον 
χιλιάδες διαδηλωτές κατέκλυααν 
τά 1200 στρατολογικά κέντρα, ό
που «εξετάσθηκαν» 350.000 σπουδα
στές, εκδηλώνοντας τήν έντονη 
Αποδοκιμασία τους ! «Μόρφωση, 
όχι στράτευση/», φώναζαν ρυθμικά 
οί διαδηλωτές. ’Ά ς  σημειωθεί ό
τι πολλά Από τά στρατολογικά 
κέντρα έχουν εγκατασταθεί ατούς 
πανεπιστημιακούς χώρους! Οί δια
δηλωτές παρέδιναν ατούς υπό έξέ- 
ταση ειδικό έρωτηματ ολόγιο,
στό όποιο υπογραμμίζονταν οτι ή 
ένοπλη έπέμβαση τής Ούάσιγκτον

στο Βιετνάμ, οχι μόνο είναι παρά
νομη, άλ).ά καί γίνεται γιά λογά
ριθμό ένός άντιλ,αϊκοϋ καί διε
φθαρμένου καθεστοττος.

Παρόμοιες μαχητικές εκδηλώ
σεις είχαν προγραμματισθεί γιά 
χθές, 24 τού Ίούνη, ημέρα κατά 
τήν όποια θά γίνουν νέες «εξετά
σεις» σπουδαστών Από τά στρα
τολογικά κέντρα. Υπολογίζεται 
Άτι ώς τά τέλη του Ίούνη, περισ
σότεροι Από ένα έκατομμύρο σπου
δαστές θά «έξετασθοϋν» συνολικά 
από τά στρατολογικά κέντρα, γιά 
νά καθορισθεϊ πόσοι θά πάρουν Α
ναβολή καί πόσοι θά κριθοϋν στρα
τεύσιμοι.

Μέ ιδιαίτερη οξύτητα Αντέδρα- 
σαν οί σπουδαστές στήν Απόφα
ση τών πανεπιστημιακών αρχών 
νά συνεργασθονν μέ τή στρατολο
γική υπηρεσία. Στό Σικάγο, στή 
Νέα Ύόρκη καί σέ Άλλες πόλεις 
χιλιάδες σπουδαστές κατέλ,αβαν 
τά Ανώτατα έκπαιδευτικά ιδρύμα
τα, Απαγορεύοντας τήν είσοδο 
στις δοικητικές αρχές τους.  ̂ Σέ 
πολλές περιπτώσεις είχαν καί τή 
συμπαράσταση τών καθηγητών. 
Πολλοί καθηγητές μίλησαν σέ 
συγκεντρώσεις σπουδαστών, δια
κηρύσσοντας τό αναφαίρετο δι
καίωμα Αντίστασης στόν πόλεμο. 
Χάρη στή μαζική αυτή εξέγερση, <5- 
ρισμένα Πανεπιστήμια Ανακάλεσαν 
τήν Άδειά πού είχαν δώσει γιά τήν 
εγκατάσταση τών στρατολογικών 
κέντρων στό χιορο τους.

Τό σπουδαιότερο γεγονός τής 
διεθνούς πολιτικής μέσα στή βδο
μάδα πού πέρασε εξακολουθεί νά 
παραμένει ή επίσκεψη τού προέ
δρου τής Γαλλικής Λημοκρατίας 
Ντε Γκώλλ στή Σοβιετική "Ενωση, 
ι) θερμή του ύποδοχή Από μέρους 
τών Σοβιετικών ήγετών, Αλλά καί 
Από μέρους τού σοβιετικού λαού 
επίσης. Στις συνομιλίες πού άρ
χισαν ήδη μέσα σέ Ατμόσφαιρα έγ- 
καρδιότητας καί Αμοιβαίας κατανό
ησης, άποδίνεται πάντοτε τεράστια 
σημασία. Ί Ι  επίσκεψη αυτή θά 
Αποτελέσει τή γέφυρα γιά τήν προ
σέγγιση τού καπιταλιστικού κό
σμον μέτίς σοσιαλιστικές χώρες, 
έγραψε ό γαλλακός τύπος. Καί στήν 
περίπτωση πού από τήν συνάν
τηση αυτή δέν θά υπάρξουν άμεσα 
καί εντυπωσιακά Αποτελέσματα, 
ή γέφυρα θά έχει πιά ριχτεί.

"Οπως είναι έντελώς φυσικό 
γιά τά μέχρι τώρα Αποτελέσματα 
τών συνομιλιών δέν ύπάρχει καμιά 
Ανακοίνωση, πολύ περισσότερο πού

οί συνομιλίες συνεχίζονται καί θά. 
συνεχιστούν. Τόσο όμως Από τή: 
σοβιετική, όσο καί Από τή γαλ
λική πλ.ευρά, δηλώθηκε ότι οί 
συνομιλίες προχωρούν ικανοποιη
τικά. Καί Από τις δυό μεριές ύπο- 
γραμμίστήκε Ιδιαίτερα ή ειλικρί
νεια καί ή' εγκαρδιότητα μέ τήν 
όποια διεξάγονται. "Ετσι θεωρείται 
βέβαιο ότι ενώ κατά τή διάρκεια 
τής περιοδείας του στή Σοβιετική 
"Ενωση δ Γάλλος πρόεδρος θά 
εξακολουθήσει νά έχει προσοι- 
πικές συνομιλίες μέ τούς Σοβιε
τικούς ηγέτες πού ταξιδεύουν μα
ζί του, οί επίσημες συνομιλίες θά 
συνεχιστούν αμέσως μόλις ξανα- 
γυρίσει στή Μόσχα.

Ί Ι  περιοδεία τού Γάλλου προέ
δρου στή Σοβιετικέ) "Ενωση άρχι
σε τήν Πέμπτη μέ πρώτο σταθμό 
τό Νοβοσιμπίρσκ. Ό  Γάλλος πρό
εδρος πού έφτασε εκεί μαζί μέ 
τόν πρόεδρο τού Προεδρείου τού 
Ανώτατου Σοβιέτ, Ποτγκόρνι, έ
γινε πάλι ένθουσιωδέστατα δεκτός 
από τό λαό τής πάλης.

Ο ΣΟΥΚΑΡΝΟ ΑΠΟΓΥΜΝΩΘΗΚΕ ΑΠΟ ΤΑ ΤΕΛΕΥΤΑΙΑ 
ΥΠΟΛΕΙΜΜΑΤΑ ΤΗΣ ΕΞΟΥΣΙΑΣ ΤΟΥ

"Οπως ήδη γράψαμε ή Ινδονη- 
σιακή Βουλή συνήλθε μέ κύριο σκο
πό νά περιορίσει τήν προεδρική 
εξουσία τού Σουκάρνο καί νά τόν 
στερήσει Από τό δικαίωμα τής ίσο- 
βιότητας πού είχε ψηφίσει στα 
πρώτα χρόνια τής Απελευθέρωσης. 
"Ετσι καταλύονται τώρα καί τυπι
κά τά τελευταία υπολείμματα τής 
εξουσίας τού Σουκάρνο— εξουσίας 
ή όποια συμβόλιζε τό συνασπισμό 
καί τή συνεργασία όλ,οιν τών δυνά
μεων πού συμφωνούσαν στό πρό
γραμμα τού Εθνικού Μετώπου. 
Ό  ίδιος ό Σουκάρνο Αναγκάστηκε

νά· Αποδεχτεί τήν Απόφαση τής 
εθνοσυνέλευσης. Οί στρατιω
τικοί έ)γέτες ώστόσο πού έχουν 
τιάρα τήν εξουσία στά χέρια τους 
ούτε Από αυτό δέν είναι ικανοποιη
μένοι: Στούς δρόμους τής Τζα
κάρτας εξαπολύθηκαν πάλι οί γνω
στές γιά τήν εγκληματική φασιστι
κή δράση τους φοιτητικές οργανώ
σεις τής Δεξιάς, ζητώντας νά στε
ρηθεί ό Σουκάρνο καί Από τόν 
τίτλο «τού μεγάλου Αρχηγού τής 
επανάστασης» πού τού είχε άπο
νε μη θεϊ.

ΟΙ ΑΜΕΡΙΚΑΝΟΙ ΕΜΠΟΔΙΖΟΥΝ ΤΟΝ ΑΦΟΠΛΙΣΜΟ
Τήν Πέμπτη συνεχίστηκαν στή 

Γενεύη οί εργασίες τής διάσκεψης 
τού αφοπλισμού . Ό  Σοβιετικός 
Αντιπρόσωπος τόνισε ότι οί εργα
σίες τής διάσκεψης δέν προώ
θησαν καθόλου τήν ύπόθεση τού 
αφοπλισμού, ή όποια ενδιαφέρει 
όλη τήν Ανθρωπότητα. Ί Ι  διά
σκεψη βρίσκεται πάντοτε ατό ίδιο 
σημείο καί αυτό οφείλεται ατό γε
γονός ότι οί ΕΠΑ Αντιδρούν σέ

κάθε εποικοδομητική πρόταση. Τήν 
ίδια Αντίδραση πρόβαλαν καί στό 
τελευταίο σχέδιο τής Σοβιετικής 
"Ενωσης γιά τήν Απαγόρευση τής 
παραπέρα διάδοσης τών ατομικών 
όπλων. Τό σχέδιο αυτά— είπε ό 
Σοβιετικός Αντιπρόσωπος— προ
βλέπει ώστόσο μιά τέτοια συμφω
νία Ανάμεσα στις δυνάμεις πού κα
τέχουν σήμερα Ατομικά όπλα, πού 
θά Απέκλειε έντελώς τήν παραπέρα 
διάδοσή τους.

Ο ΑΓΩΝΑΣ ΤΩΝ ΑΓΓΛΩΝ ΝΑΥΤΕΡΓΑΤΩΝ
Καί αυτή τή βδομάδα συνεχί

στηκε μέ Απόλυτη συνοχή καί μέ 
μεγάλη Αποφασιστικότητα ή Α
περγία τών "Αγγλων ναντεργα- 
τών. Ί Ι  κυβέρνηση Ούΐλ.αον δέν 
μπόρεσε νά τή σπάσει, γ ι’ αυτό 
σκέφτεται Από τήν ερχόμενη βδο
μάδα νά βάλει σέ εφαρμογή πιό 
Αποφασιστικά μέσα: μιά κυβερνη
τική επιτροπή έκτακτης Ανάγκης 
θά λειτουργήσει στά 12 μεγαλύτερα 
λιμάνια τής Αγγλίας μέ σκοπό νά

εξασφαλίσει μέ όποιαδήποτε μέσα 
τις εκφορτώσεις τών πλοίων καί 
τις νέες φορτώσεις Από τά εμπο
ρεύματα πού σωριάζονται στά λιμά
νια. Ή  Ανοιχτή αυτή επίθεση τής 
κυβέρνησης ενάντια στούς Απεργούς 
ναυτεργάτες έγινε δεκτή μέ Αγα
νάκτηση καί Από τά αλλα συνδι
κάτα τών εργατών τών λιμανιών. 
Κανένα σημάδι υποχώρησης τών 
Απεργών δέν ύπήρξε μέσα στή βδο
μάδα πού πέρασε.

ΜΕΤΑ ΤΙΣ “ΕΚΛΟΓΕΣ,,ΣΤΟΝ ΑΓΙΟ ΔΟΜΙΝΙΚΟ
Ή  νοθεία, ή κλοπή καί ή βία, 

πού χάρισαν στόν υποψήφιο τών 
ΕΠΑ Χοακίμ Μπαλάγκουερ 300 
χιλιάδες ψήφους, γιά «νά κερδίσει» 
τις πρόσφατες εκλογές, δημιουργεί 
σκοτεινές προοπτικές στόν "Αγιο 
Δομίνικο, Άπου δέν αποκλείεται ή 
εξαπόλυση σφαγών κατά τόν ίν- 
δονησιακό τρόπο,γιά νά εξοντω
θούν τά δημοκρατικά καί φιλελεύ
θερα στοιχεία τής χώρας.

Αυτό είναι σέ συντομία τό πε
ριεχόμενο μιας συνέντευξης πού ό 
τέως πρόεδρος τής Δημοκρατίας 
τού Άγιου Δομίνικου καί υποψή
φιος πρόεδρος κατά τις πρόσφατες 
εκλογές, Χουάν Μπός, παραχώ
ρησε στόν Απεσταλμένο1 τού κα
θολικού πρακτορείου Ίντέρπρες 
Σέρβις.

«Πήραμε μέρος στις εκλογές— 
δήλωσε ό Μπός— βέβαιοι Άτι ή

τρομοκρατία καί οί διωγμοί δέν 
μπορούσαν νά χαρίσουν στόν Μπα
λάγκουερ περισσότερες Από 100 
χιλ,ιάδες ψήφους. Αλλά δέν πή
ραμε υπόψη μας καί τή νοθεία καί 
τήν υφαρπαγή τών ψήφων μας. 
Σέ 300.000 Ανέρχονται οί ψήφοι 
πού μάς πήραν γιά νά δοθούν στόν 
Μπαλάγκουερ. Συγκεντ ραΐσαμε
καί συγκεντρώνουμε στοιχεία γι’ 
αυτό τό εκλογικό όργιο. "Ομως, ας 
μήν αύταπατό)μέθα. Τά στοιχεία 
καί οί καταγγελίες μας σέ τίποτα 
δέν θά ωφελήσουν. Παρ’ όλα αύτά, 
ο δομινικανικός λαός ξέρει ποιόν 
ψήφισε».

ΕΡΩΤΗΣΗ: Εφόσον είστε πε
πεισμένος γιά τήν Ανώμαλη διε
ξαγωγή τών εκλογών, θά αποδε
χθείτε ή όχι τό Αποτέλεσμά τους;

Α Π ΑΝΤΗ ΣΗ : Ί Ι  χό>ρα μας έχει 
Ανάγκη από ειρήνευση. Γιά τό καλό 
τον τόπον είμαστε διατεθειμένοι νά

δεχθούμε, σάν τετελεσμένο γεγονός 
τό Αποτέλεσμα, Αρκεί μέ αυτό νά 
δούμε νά εφαρμόζεται ένα κυβερνη
τικό πρόγραμμα πού θά έγγυαται 
τις πολιτικές μας ελευθερίες καί 
θά έχει σάν άμεση προοπτική του 
τήν πρόοδο τής χώρας.

ΕΡΩΤΗΣΗ: Μήπως αυτό ση
μαίνει ότι θά δεχθείτε τήν προσ
φορά τού Μπαλάγκουερ νά σνμμε- 
τάσχετε σέ μιά κυβέρνηση συνα
σπισμού καί εθνικής σνμφιλίιοσης;

ΑΠ ΑΝΤΗ ΣΗ : Δέν πιστεύω ότι 
τό πρόβλημα μπορεί νά λυθεί μέ 
μιά κυβέρνηση συνασπισμού. Χρει
αζόμαστε πρό παντός άλλου μιά κυ
βέρνηση πού θά έγγνηθεϊ τις πο
λιτικές ελευθερίες τού λαού καί θά 
προγραμματίσει τήν οικονομική 
καί κοινωνική Ανάπτυξη τού τόπου.

ΕΡΩΤΗΣΗ: Τό πρόγραμμα τού 
Μπαλάγκουερ προβλέπει αύτά τά 
μέτρα;

ΑΠ ΑΝΤΗ ΣΗ : Τό ρεφορμιστικό 
κόμμα τον Μπαλάγκουερ δέν έχει 
κανένα πρόγραμμα. Τά μέτρα αυτά 
είχαν χαραχθεί στό δικό μας πρό
γραμμα. Μπορεί λοιπόν τώρα ή κυ
βέρνηση Μπαλάγκονερ νά τό υίοθε- 
τήσει.

ΕΡΩΤΗΣΗ: Μήπως φοβασθε, 
ότι παρά τις έπανειλημμένες έκ- 
κλήσεις σας γιά ηρεμία, ό λαός 
θά Απαντήσει Ανάλογα, Αντιτάσ
σοντας βία στή βία;

ΑΠ ΑΝ ΤΗ ΣΗ : Μπορεί νά συμ
βεί καί αυτό. Ή  χώρα μας, Από 
χρόνια, περνά καί ζεϊ ένα έπανα- 
στατικό προτσές. Μέ τό έπιχεί- 
ρημα τού άντικομμουνισμοϋ, έξα- 
πολύεται ή βία καί ή τρομοκρατία 
καί παρεμποδίζεται αυτό τό προ
τσές. Μπορεί νά σνμβεϊ, ποιός 
μπορεί νά τό ξέρει, καί σέ άλλη 
κλίμακα, εκείνο πού έγινε στήν 
Ινδονησία.

' V/'»'-' TJ;' Συλλόγου των πολιτικών προσφύγων τής 'Ελλάδας οτή Λαϊκέ, δημοκρατία τής Ούγγαρίας. Αρχισυντάκτης: Θωμάς Δρίτσιος. Διινϋινοη τής ΣύχτοΙης καί τ ιϋ  Έκδο- 
* ίκον Budapest. V II Lenin körút 9—11. Τηλέφωνο: 221—285. 'Υπεύθυνος έκδοτης: Sala Sándor. Τυπογραφείο: Franklin nyomda. Διανομή: Magyar Fosta. Συνδρομές στήν 
Fosta Központi Hírlap Irodánál. Bp  V József nádor tér Ι .Γ ιά  3 μήνες: 12 φορίνια. Γιά 6 μήνες: 24 φορίνια. 'Αριθμός έπααγής 61221.
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